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Logotyp - farebné verzie

Na podklade tvorenom žltou korpo-
rátnou farbou je možné použiť druhý 
farebný variant s bielym štvorcom 
v strede.

Na červenom a modrom podklade je 
povolené použiť len biely logotyp.
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Naša Senica

Svetelná vianočná výzdoba sa v Seni-
ci rozžiarila prvú adventnú nedeľu 28. 
novembra po zotmení. Tohtoročnou 
novinkou sú sane so zapriahnutým 
sobom, ktoré sú veľkým lákadlom 
najmä pre tých najmenších. Tak ako 
vlani nechýbajú anjelské rozžiarené 
krídla, ústredný vianočný strom so 
svetelnými girlandami, i dva ďalšie 
- pri katolíckom kostole a cez cestu 
pri dome kultúry. Aj tento rok sa roz-
žiaril svetelný had i vianočná brána z 
hustej voňavej čečiny a vedľa nej tri 
veľké guľaté ozdoby i neďaleký troj-
metrový adventný veniec. Vianočne 
sú vyzdobené aj dve kruhové križo-
vatky – pri výjazde na Jablonicu a 
premiérovo aj „kruháč“ pri Kauflande.

Vianočnú dedinu, ktorá každoročne 
zaplnila senické námestie, už dru-
hý rok mesto Senica kvôli platným 
opatreniam neorganizovalo. Ozvali 
sa však niekoľkí predajcovia, ktorí 
sa rozhodli formou ambulantného 
predaja v súlade s protipandemic-
kými opatreniami svoje stánky na 
námestí postaviť a spríjemniť tak 
predvianočný čas okoloidúcim. 
Cestou cez sviatočne vysvietené vi-
anočné námestie si budú môcť zá-
ujemci kúpiť živého kapra, perníčky 
či medovníkové cesto a vziať si so 
sebou dobroty od Coolne alebo tra-
dičnú cigánsku. Predaj rýb a perní-
kov začal vo štvrtok 16. decembra.
                      (pokračovanie na strane 2) 

V čísle nájdete aj tieto témy:
• Vianočný príhovor primátora - str. 2
• Pribudli zberné nádoby na kuchyn-
ský olej a tuky- str. 3
• Parkovaciu kartu vybavíte z pohodlia do-
mova pomocou PC alebo telefónu - str. 4
• Očkovanie, testovanie, opatrenia a 
fungovanie ambulancií  - str. 5
• Z rokovania decembrového MsZ - str. 6
• Cantilene to spieva už 50 rokov - str. 8
• Duchovné príhovory senických farárov 
- str. 9
• Príloha Študentské listy - str. 11 - 14
• Senická ZUŠ-ka si pripomína sedemde-
siatku- str. 16
• Overené recepty na medovníčky, linec-
ké, kokosky i vanilkové rožteky - str. 18
• Celostranová krížovka o cenu - str. 19
• Kniha k storočnici futbalu je na ceste - str. 20
• Nový cestovný poriadok MHD - str. 23  - 24

Vianočný vinš Vianočný vinš 
zo Záhoria:zo Záhoria:

Hojnosť vína, Hojnosť vína, 
hojnosť chleba, hojnosť chleba, 
a po smrci:a po smrci:
fuk do neba!fuk do neba!

Vianočná výzdoba opäť s novinkami
   >>  str.  1 - 2
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(pokračovanie z titulnej strany)
Stánky s občerstvením a okienkovým preda-
jom na hlavom námestí pribudli od piatka  
17. decembra. 

Ďakujeme sponzorom, s ktorých láskavým 
prispením si môžu Seničania, ale aj všetci ostat-
ní návštevníci už od prvej advetnej nedeľe po 
zotmení vychutnávať čarovnú atmosféru blíži-
acich sa vianočných sviatkov: CORA GEO s.r.o., 
ArcelorMittal Gonvarri SSC Slovakia s. r. o.,  
ArcelorMittal Tailored, Blanks s.r.o., Službyt 
spol. s r. o., ARRIVA Trnava a. s., MAHLE Behr s. r. 
o., Blachere Illumination Central Europe s. r. o.

Srdečná vďaka patrí aj šikovným rukám a 
ochotným pracovníkom týchto organizácií: 
Centrum voľného času Senica, Sociálny pod-
nik mesta Senica, Technické služby Senica, Re-
kreačné služby mesta Senica, Mestský podnik 
služieb, Mestské kultúrne stredisko Senica, VKS 
ELTO s. r. o. ako aj zamestnancom Mestského 
úradu Senica.                                                        -red-

Milí Seničania a všetci ľudia dobrej vôle,Milí Seničania a všetci ľudia dobrej vôle,

želám Vám zo srdca, aby ste nadchádzajúce želám Vám zo srdca, aby ste nadchádzajúce 
vianočné sviatky napriek všetkým okolnostiam vianočné sviatky napriek všetkým okolnostiam 
strávili v pokojnej a radostnej atmosfére všade strávili v pokojnej a radostnej atmosfére všade 
tam, kde práve budete. Či už v rodinnom kruhu, tam, kde práve budete. Či už v rodinnom kruhu, 
sami alebo napríklad v zariadeniach sociálnej sami alebo napríklad v zariadeniach sociálnej 
starostlivosti. starostlivosti. 

Želám Vám, aby Vaše Vianoce boli šťastné, veselé Želám Vám, aby Vaše Vianoce boli šťastné, veselé 
a plné radosti zo vzájomnej prítomnosti. Zároveň a plné radosti zo vzájomnej prítomnosti. Zároveň 
vám želám, aby ste si počas nadchádzajúcich dní vám želám, aby ste si počas nadchádzajúcich dní 
našli čas na oddych a načerpali tak potrebné sily našli čas na oddych a načerpali tak potrebné sily 
do ďalších dní nadchádzajúceho roku, o ktorom do ďalších dní nadchádzajúceho roku, o ktorom 
si nik netrúfne povedať, aký bude. Musíme len si nik netrúfne povedať, aký bude. Musíme len 
pevne veriť, že lepší ako tento práve sa končiaci.pevne veriť, že lepší ako tento práve sa končiaci.
  

Martin DŽAČOVSKÝ, primátor SeniceMartin DŽAČOVSKÝ, primátor Senice

Betlehemské svetlo dorazilo do Senice...
...od skautov z Bratislavy vo štvrtok večer 16. de-
cembra. Deň nato ho z rúk členov 8. oddielu 
vodných skautov Senica a jeho kapitána Ondreja 
Odokienka prevzali na Mestskom úrade v Senici zá-
stupca primátora Filip Lackovič a vedúca sociálne-
ho oddelenia Renáta Hebnárová. Zástupca primá-
tora poďakoval skautom za ich celoročnú činnosť 
a dodržiavanie tejto tradície symbolizujúcu nádej, 
lásku a porozumenie. 

Skautské hliadky následne v nedeľu 19. decembra 
ráno rozniesli toto posolstvo pokoja, lásky a mieru 
do hlavných kostolov v Senici a Čáčove, odkiaľ si ho 
ľudia môžu pri dodržaní aktuálnych hygienických 
opatrení odniesť do svojich domovov. 

Betlehemské svetlo si 
môžu občania odpáliť 
aj pri návšteve mest-
ského úradu, kde bude 
prístupné vo vstupnej 
hale v čase úradných 
hodín od pondelka 
20. decembra do 23. 
decembra. Záujemcov 
o betlehemské svetlo 
prosíme, aby dodržali 
všetky bezpečnostné 
opatrenia a priniesli si 
so sebou kahančeky 

chránené pred vetrom.

Tradícia svetla z Betlehema sa odvíja už od konca 
11. storočia, z obdobia krížových výprav. Jeden 
z členov tejto výpravy, mladý muž z talianskeho 

mesta Florencia, sľúbil, že ak prežije výpravu, prine-
sie domov plamienok "večného" svetla, ktoré horí v 
Betleheme. Svetlo, ktoré si ostatní obyvatelia Floren-
cie následne odpaľovali a odnášali domov, sa stalo 
symbolom nádeje, lásky a porozumenia - univerzál-
nych hodnôt spájajúcich ľudí. Novodobú tradíciu 
šírenia plamienka z Betlehema oživili v Rakúsku.

L. Vajdová
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Seničania mali aj doteraz možnosť se-
parovať použitý kuchynský olej. Mohli 
ho v uzatvorenej PET fľaši vyložiť v deň 
zberu veľkoobjemového odpadu na 
stojisko, bezplatne odovzdať v Zber-
ných surovinách Senica alebo na vy-
braných čerpacích staniciach pohon-
ných hmôt. Množstvo ľudí sa však  v 
ankete na sociálnych sieťach priznalo, 
že odpad vylieva do odpadu. Čo však 
málokto vie, že takéto nakladanie s 
použitým kuchynským olejom zaka-
zuje zákon, pretože olej zanáša kana-
lizáciu, priťahuje nepríjemné hlodavce 
a znečisťuje vodu. 
 
„Separovaním použitého kuchyn-
ského oleja tak budú Seničania chrá-
niť nielen životné prostredie, ale uše-
tria aj náklady na opravy upchatých 
kanalizácií či deratizáciu,“ povedal 
Peter Turza, riaditeľ spoločnosti Tech-
nických služieb Senica a. s., ktorá sa  na 
zbere a spracovaní použitého kuchyn-
ského odpadu dohodla s firmou INTA 
spol. s r. o.  Tá dodá zberné nádoby a 
bude zabezpečovať ich vývoz. 

Zo začiatku bude interval vývozov na-
stavený raz mesačne, v prípade potre-
by sa tento interval skráti. Spoločnosť 
INTA následne vo vlastných spraco-
vateľských kapacitách na Slovensku 
zrealizuje priemyselné upravenie oleja 
pre následne energetické využitie.

Na zber je vhodný akýkoľvek rastlin-
ný kuchynský olej a živočíšny tuk, či 
už po vyprážaní, z fritéz, ale aj taký, 
ktorý slúži ako nálev potravín na-
príklad z nakladaných rýb, zeleniny 
či syra. Do zbernej nádoby nepatrí  
akýkoľvek iný olej a tuky, ktoré nie 
sú rastlinného alebo živočíšneho 
pôvodu. Dôležité je zbierať čistý 
olej. Najlepšie je ho zliať cez sitko 

do čistej a suchej PET fľaše alebo 
originálneho obalu. A následne sta-
rý alebo použitý olej v riadne uza-
vretej nádobe potom vložiť priamo 
do zberného kontajnera. Z pohľa-
du ochrany životného prostredia 
je dôležité, aby zber a manipulácia  
s použitými olejmi a tukmi boli zre-
alizované tak, aby nemohlo dôjsť ku 
kontaminácii zberných miest olejom. 

Po separovaní plastov, kovov, papiera, 
drobných elektrospotrebičov a bio-
logicky rozložiteľného kuchynského 
odpadu bude použitý kuchynský olej 
ďalšou komoditou, ktorú budú Seni-
čania separovať a znižovať tak objem 
zmesového komunálneho odpadu 
končiaceho na skládke. 

Text, foto: Lucia Vajdová

V týchto dňoch pribudli na sídliskových stojiskách so smetnými košmi nové zberné nádoby, ktoré budú 
slúžiť na separovanie použitého kuchynského oleja. Špeciálne upravené sivé nádoby sa budú nachádzať 
celkovo na 60-tich miestach, aby boli v čo najväčšej miere dostupné obyvateľom mesta.  

Pribudli zberné nádoby na použitý  kuchynský olej

Vianočné koledy predsa len zazneli

I keď bez Vianočnej dediny s bohatým hudobno-kultúrnym programom – 
ticho v Senici vo vrcholiacom adventnom čase predsa len nebolo. Dychové 
kvarteto Jaroslava Jankoviča, ktorých koledy sú súčasťou senických Vianoc už 
25 rokov, spríjemnilo predvianočný čas náhodným okoloidúcim na hlavnom 
námestí i na niekoľkých ďalších miestach v Senici. Tradičné vianočné meló-
die si mohli aspoň z otvorených okien vypočuť takisto seniori v domovoch  
sociálnych služieb.                                -tam-

Rozhodli ste: Rozhodli ste: 
Silvester bez ohňostroja, Silvester bez ohňostroja, 
peniaze mesto darujepeniaze mesto daruje
Ešte v novembri mesto Senica zverejnilo na svojom facebookovom pro-
file anketu, v ktorej sa mohli občania vyjadriť, či si želajú silvestrovský oh-
ňostroj alebo peniaze naň určené darovať na iný účel. Približne v pomere 
30:70 sa podstatná väčšina hlasujúcich priklonila k možnosti od ohňo-
stroja upustiť a finančné prostriedky darovať tam, kde je to viacej potreb-
né: „Dali sme na názor väčšiny hlasujúcich a diskutujúcich a rozhodli 
sme sa financie v celkovom objeme 3000 eur darovať Spojenej škole v 
Senici, ktorá ich využije pre deti so špeciálnymi potrebami a takisto, po 
vzore z minulého roka útulku pre opustených psíkov. Pri tejto príleži-
tosti treba spomenúť, že sa vždy snažíme výdaje na ohňostroj pokryť  
z podstatnej časti s láskavým prispením sponzorov. Mesto Senica zača-
lo takýto pre prírodu i ekológiu šetrnejší zvyk presadzovať ako jedno z 
prvých na Slovensku a uvidíme, ako sa bude situácia vyvíjať po ďalšie 
roky. Alternatívou osláv príchodu Nového roka je napríklad laserová 
alebo dronová show,“ uviedol primátor M. Džačovský.                   -tam-
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Parkovaciu kartu vybavíte tento rok z pohodlia domova
Senická radnica už vlani avizovala, že má ambíciu predaj parkovacích kariet pre občanov zjednodu-
šiť a zrýchliť. Parkovacie karty na dočasné parkovanie v meste Senica na rok 2022 si môžu občania  
od 1. decembra kúpiť z pohodlia domova, bez čakania v rade, bez obmedzenia úradnými hodinami,  
24 hodín denne, sedem dní v týždni prostredníctvom portálu datamesta.senica.sk. 

Nová karta je elektronická 
s 365-dňovou platnosťou 
Novinkou je platnosť parkovacej 
karty, ktorá sa už nebude odvíjať od 
konca príslušného kalendárneho 
roka, ale ako mesačná alebo ročná 
odo dňa zakúpenia. Ďalšou zmenou 
je, že nové parkovacie karty na rok 
2022 už nebudú mať fyzickú podo-
bu, napríklad nálepky, ale ostávajú 
len v elektronickej podobe zaregist-
rované v systémoch mesta. Odpadá 
teda povinnosť jej lepenia na čelné 
sklo alebo umiestňovania potvrde-
nia o jej zakúpení na viditeľné mies-
to v aute.

Registrácia do portálu
datamesta.senica.sk
Pre vstup do portálu datamesta.
senica.sk je na začiatku potrebná 
registrácia prostredníctvom e-mai-
lovej adresy. Keďže v systéme budú 
uvádzané osobné údaje evidované v 
systéme mesta, je dôležité overenie 
totožnosti občana. Ten pri registrácii 
vyplní vstupný formulár, kde uve-

die svoj prístupový e-mail a svoje 
základné údaje spolu s odfoteným 
občianskym preukazom. Po odosla-
ní registrácie zodpovedný pracov-
ník mestského úradu údaje overí a 
prístup prepojí s osobou v databáze 
mesta, čím táto osoba získa možnosť 
využívať elektronické služby mesta. 
Informáciu o úspešnej registrácii do 
portálu dostane občan e-mailom. 

Pri nákupe parkovacej karty v ďal-
ších rokoch už registrácia nebude 
potrebná. Po overení totožnosti ob-
čana bude foto občianskeho preu-
kazu automaticky zo systému mesta 
vymazané.
 
Elektronické karty aj pre firmy 
V prípade služobných vozidiel pod-
nikatelia a majitelia firiem môžu vy-
užiť možnosť pridania zastupovanej 
osoby a ku svojmu účtu si pripojiť aj 
svoju firmu. Parkovacie známky pre 
firemné vozidlá si tiež vybavia z po-
hodlia kancelárie či domova. Stačí 
vyplniť krátku žiadosť a odoslať na 
overenie. Pričom prihlásený použí-
vateľ môže mať pripojených viacero 
zastupovaných osôb.
 
Túto možnosť môžu využiť aj osoby, 
ktoré nemajú e-mail, alebo nemajú 
zručnosti v elektronickom vybavo-
vaní. Títo môžu splnomocniť blízku 
osobu, ktorá za nich a v ich mene vy-
baví všetko potrebné. Tu je nemenej 
dôležité súkromie, preto pri žiadosti 

o zastupovanie je potrebné priložiť 
aj platné splnomocnenie. Jeden po-
užívateľ tak môže mať pripojených 
viacero zastupovaných osôb.
 
Kartu kúpite aj pri okienku 
v pokladni mestského úradu
Úhradu za dočasné parkovanie je aj 
naďalej možné realizovať zakúpe-
ním parkovacieho lístka prostred-
níctvom SMS služby a virtuálnej 
parkovacej karty v pokladni Mest-
ského úradu v Senici. Mestská polí-
cia Senica bude kontrolu uhradenia 
za dočasné parkovanie kontrolovať 
elektronicky podľa ŠPZ motorového 
vozidla.

Videonávody ako na to
Hneď na úvodnej webstránke mes-
ta  Senice občania nájdu podrobné 
videonávody, ako sa zaregistrovať 
do systému data.mesta.senica.sk a 
ako si požiadať o parkovaciu kartu: 
senica.sk/clanok/ako-vybavit-parko-
vaciu-kartu-na-rok-2022.

-tam-, -lv-  

Darovali „Mikuláša" pre klientov Humanitka
Vďaka zbierke pracovníkov Mestské-
ho úradu Senica mali deti, ktoré pa-
tria medzi klientov nízkoprahového 
sociálneho zariadenia Humanitko v 
Senici, štedrejšieho Mikuláša. Niekoľ-
ko krabíc sladkostí, čokolády a iných 
maškŕt do zariadenia niekoľko dní 
pred Mikulášom odovzdala vedúca 
Oddelenia sociálnych vecí, kultúry 
a športu MsÚ Senica Renáta Heb-
nárová: „Verím, že sa nám podarilo 
spraviť trošku veselšieho Mikuláša 
pre deti, ktoré navštevujú senické 
Humanitko.“

Mikulášske balíčky boli deťom vydá-
vané presne na Mikuláša, 6. decem-
bra. „V súčasnosti máme evidova-
ných 81 klientov, z toho je 52 detí. 
Balíčky sme rodičom detí vydávali 
individuálne,“ upresnila odborná 
garantka senického Humanitka Dana 
Dietler.

„Humanitko zabezpečuje huma-
nitárnu pomoc, každý utorok po-
travinovú pomoc v spolupráci s 
potravinovou bankou, základné a 

špecializované poradenstvo, po-
moc pri školskom doučovaní a po-
máhame našim klientom pri riešení 
rôznych každodenných problémov,“ 
konkretizuje Dana Dietler. Kvôli plat-
ným opatreniam však zariadenie po-
zastavilo vykonávanie skupinových 
a klubových činností. Individuálne 
pokračuje vo vydávaní oblečenia, 
obuvi, hračiek a kníh. V prípade zá-
ujmu darovať takýto sortiment, je 
potrebné zavolať na telefónne číslo:  
0904 315 910 a dohodnúť sa na ďal-
šom postupe.

-tam-

Koľko lásky? Až 680 plných krabičiek!
Po vlaňajšom úspešnom ročníku, 
kedy sa Seničania mohli po prvýkrát 
zapojiť do projektu „Koľko lásky sa 
zmestí do krabíc od topánok?“ si dali 
je koordinátori repete. A opäť úspeš-
né. Zmyslom projektu je potešiť na Vi-
anoce krabicou (najlepšie od topánok 
s odnímateľným vrchnákom – aby sa 
dal skontrolovať obsah) naplnenou 
podarúnkami vhodnými pre seniorov 
– od teplých ponožiek, sprchových 
gélov, krížoviek, čajov alebo niečo 
pod zub v podobe suchého slaného 
alebo sladkého pečiva, či trvanlivej 
tyčinky...
Aj počas tohtoročného adventu Seni-
čania nezaváhali a na Mestský úrad v 
Senici priniesli dokopy 680 takýchto s 
láskou naplnených a zabalených kra-
bičiek, ktoré potešia seniorov bývaj-
úcich nielen v senických domovoch 
sociálnych služieb. „Keď je zber ukon-
čený, krabičky skontrolujeme. Či v 
nich nie je niečo, čo tam byť nemá a 
do niektorých krabičiek aj dopĺňame 
veci, aby boli viac-menej vyvážené. 
Potom sa dohodneme na ich odo-

vzdaní priamo s domovmi. Tu ešte 
krabičky musia prejsť karanténou,“ 
vysvetľuje registrovaná koordinátor-
ka pre Senicu Simona Jurovatá, ktorá 
úzko spolupracuje s Marekom Štít-
nym z Europe Direct Senica a takisto 
samotným mestom Senica. „Som 
nesmierne vďačná za každú jednu 
krabicu, za príjemných ľudí, ktorých 
som pri odovzdávaní stretla, za ús-
mevy, ktoré krabičky ľuďom vyčaria 
a za obrovskú pomoc dobrovoľníkov 
pri kontrolovaní krabíc,“ dodáva ko-
ordinátorka Simona.  
Keďže krabičiek sa podarilo vyzbierať 
takmer dvojnásobne viac ako vlani, 
okrem seniorom v domovoch budú 
v spolupráci s pracovníčkami so soci-
álneho oddelenia mestského úradu 
odovzdané aj osamelo žijúcim seni-
orom a ľuďom v núdzi.  -tam-
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Samotesty školákom rozdistribuovali ešte pred vianočnými prázdninami
Začiatkom decembra Ministerstvo 
školstva Slovenskej republiky dis-
tribuovalo na okresné úrady ďalšiu 
dávku testov pre samotestovanie žia-
kov na základných školách. „Spoloč-
ný školský úrad v Senici zabezpečil 
centrálne jednotnú dopravu a dovoz 
dvadsaťtisíc testov pre všetky školy 
v rámci svojej pôsobnosti. Následne 
si školy testy preberali na Mestskom 
úrade Senica, na Spoločnom škol-

skom úrade v Senici. Žiaci tak dostali 
testy ešte pred začiatkom vianoč-
ných školských prázdnin,“ informoval 
vedúci Spoločného školského úradu  
v Senici Martin Dudáš.

Školákom je odporúčané spraviť si je-
denkrát do týždňa takýto test. Prípad-
nú pozitivitu majú žiaci hlásiť svojmu 
triednemu učiteľovi.

-red-

 

Fungovanie ambulancií 
Poliklinika Senica počas 
Vianoc a na prelome rokov

• Ortopedická ambulancia:
dovolenka v dňoch 30. 12. a 31. 12. 2021 a  
v dňoch od 3. 1. – 7. 1. 2022
 
• Chirurgická ambulancia:
dovolenka dňa 27. 12. 2021, 31. 12. 2021 sa 
pracuje do 10:00 hod., dovolenka v dňoch  
od 3. 1. – 7. 1. 2022
 
• Onkologická ambulancia:
dovolenka v dňoch 31. 12. 2021  a 7. 1. 2022
 
• Rehabilitačná ambulancia a SVLZ pracovisko 
telesnej výchovy, vodoliečby a elektroliečby:
dovolenka v dňoch 23. 12., 27. 12. a  31. 12. 
2021
 
• RTG – prevádzka je otvorená každý 
pracovný deň
 
• OKB - prevádzka je otvorená každý 
pracovný deň
 
• Sotinská lekáreň - prevádzka je otvorená  
každý pracovný deň
 
• APS pre dospelých – prevádzka je otvorená 
každý deň
 
• APS pre deti a dorast – prevádzka je otvore-
ná každý deň.
 
Všetky pracoviská, ktoré pracujú na Silvestra  
31. 12. 2021 (okrem APS), budú mať v tento deň 
skrátené ordinačné hodiny, ktoré budú včas  
vyvesené na príslušných  pracoviskách.

Zdroj: Poliklinika Senica

 

Od 17. decembra sa uvoľňujú opatrenia, 
zákaz vychádzania bude platiť v noci

• Zo zákazu nočného vychádzania má výnimku 
cesta do a zo zamestnania, prípadne cesta na vy-
konávanie podnikateľskej a obdobnej činnosti v 
prípade, že nemôžu byť vykonávané ako práca z 
domácnosti.
• Po 20.00 h je takisto možné zájsť do obchodu a 
prevádzok, ktoré poskytujú taxatívne vymedzené 
služby.
• Rovnako je povolená cesta (vrátane návratu) do 
zdravotníckeho zariadenia, cesta k lekárovi a od 
lekára i cesta s cieľom starostlivosti o blízku osobu 
vrátane cesty späť.
• V nočných hodinách je tiež možné ísť na vychá-
dzku so psom či mačkou do vzdialenosti 500 me-
trov od bydliska, povolená je takisto cesta na účel 
starostlivosti o hospodárske zvieratá alebo cesta s 
cieľom poskytnutia veterinárnej starostlivosti vrá-
tane cesty späť. 
• Výnimku má takisto cesta na účel vycestovania 
do zahraničia a cesta späť cpri návrate zo zahra-
ničia. Obmedzenie sa nevzťahuje ani na osobu pri 
zabezpečovaní a presúvaní sa do zariadení sociál-

nych služieb a pri poskytovaní terénnej sociálnej 
služby a cestu späť.
• Povolená pre očkovaných a tých, ktorí prekonali 
ochorenie COVID-19 (režim OP – očkovaní, preko-
naní) je tiež cesta na bohoslužbu alebo na nábo-
ženský úkon.
• Výnimku z nočného zákazu vychádzania majú aj 
držitelia poľovného lístka na účel plnenia opatrení 
proti šíreniu afrického moru ošípaných.
• Aktualizované nariadenie ponecháva režim OTP 
(očkovaní, testovaní, prekonaní) v IC vlakoch, v 
rýchlikoch a diaľkových linkách autobusov, rov-
nako v platnosti ostáva zákaz zhromaždení viac 
ako šiestich osôb s výnimkou členov spoločnej 
domácnosti. Ministerstvo dopravy má zabezpečiť 
možnosť testovania na medzinárodných civilných 
letiskách.
• Knižnice, múzeá a galérie budú otvorené v reži-
me OP. Zoznam prevádzok otvorených v režime 
OP rozširuje aj o prevádzky služieb starostlivosti 
o telo, napríklad masážne a kozmetické salóny či 
soláriá.                   Zdroj: TASR

Od piatka 17. decembra 2021 bude zákaz vychádzania platiť len v čase od 20.00 do 5.00 h. Výnimkami 
z nočného zákazu vychádzania bude napríklad cesta do a zo zamestnania, zdravotná starostlivosť 
či cesta do obchodov. Rovnako výnimka platí aj na cestu na účel starostlivosti o blízku osobu alebo 
príbuzného či na vycestovanie do zahraničia. Rozhodla o tom vláda v utorok 14. decembra. 

 

Mobilné odberové miesta, ktoré vykonávajú an-
tigénové a PCR testovanie na COVID-19 v Senici: 
MOM Phoenix Corporation v ARLI pasáži, 
Hviezdoslavova 2556/63 
24. - 26. 12. 2021 otvorené od 8:00 do 12:00
1. 1. 2022 otvorené od 8:00 do 12:00
Ostatné dni (aj 6. 1. 2022) pracujú v bežných otvá-
racích hodinách:
po – ne: 8:00 – 16:00 (ob. prestávka: 12:00 – 12:30)
Objednávka: https://services.bookio.com/mom-
-senica/widget
 
MOM ELEZI v amfiteátri, Sadová 637/41
24. 12. 2021 a 1. 1. 2022 ZATVORENÉ
Ostatné dni (aj 6. 1. 2022) pracujú v bežných otvá-
racích hodinách od 8:00 do 11:00 
Objednávka cez: https://korona.gov.sk            -red-

 

V Poliklinike Senica sa budú najbližšie dni očko-
vať VÝLUČNE ZAREGISTROVANÍ záujemcovia. 
Registrovať sa môžete cez korona.gov.sk.

21. 12. 2021 vakcína Pfizer/BioNTech 
22. 12. 2021 vakcína Pfizer/BioNTech 
27. 12. 2021 vakcína Moderna 
28. 12. 2021 vakcína Moderna 
29. 12. 2021 vakcína Pfizer/BioNTech 
30. 12. 2021 vakcína Pfizer/BioNTech 

Kompletný zoznam pracovísk, kde vás zaoč-
kujú BEZ registrácie, nájdete takisto na stránke 
korona.gov.sk alebo na tomto odkaze: 
https://www.health.gov.sk/?Ockovanie-bez-
-registracie

-red-

Režim očkovania v PoliklinikePotrebujete sa otestovať?
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Z rokovania 20. mestskej  rady a mestského zastupiteľstva
Dňa 2. decembra 2021 sa uskutoč-
nilo 20. zasadnutie Mestskej rady 
v Senici, ktoré bolo posledné v tomto 
kalendárnom roku. Najdôležitejším 
bodom programu rady bolo preroko-
vanie návrhu rozpočtu mesta na roky 
2022, 2023 a 2024. Ostatné materiály 
boli prerokované mestskou radou a 
následne boli predložené na zasadnu-
tie 20. Mestského zastupiteľstva v Se-
nici, ktoré Ing. Mgr. Martin Džačovský, 
primátor mesta Senica zvolal na 14. 
decembra 2021 po prvýkrát do spolo-
čenskej sály Mestského múzea Senica 
(budova bývalej Sokolovne).

Mestské zastupiteľstvo schválilo:
• Návrh rozpočtu mesta a organizá-
cií v jeho riadení na roky 2022, 2023 
a 2024 – mesto by malo na základe 
predloženého návrhu rozpočtu pre 
rok 2022 hospodáriť s finančnými pro-
striedkami na úrovni 28,7 mil. eur. Roz-
počet bol zostavený tak, aby zdroje 
krytia na celkové výdavky mesta boli 
vytvorené s prebytkom vo výške 512 
tisíc eur. Celkové príjmy mesta sú roz-
počtované oproti očakávanej skutoč-
nosti roku 2021 vyššie o 25 percent, 
čo je vo finančnom vyjadrení o 5,74 
mil. eur viac. Hlavným dôvodom oča-
kávaného nárastu rozpočtovaných 
bežných príjmov je vyšší rozpočet da-
ňových príjmov. Hlavným dôvodom 
očakávaného nárastu rozpočtova-
ných kapitálových príjmov je vyšší prí-
jem z transferov zo štátneho rozpočtu 
na realizované projekty Európskej 
únie. Dôvodom nárastu finančných 
operácií mesta je prijatie investičného 
úveru a peňažných fondov mesta. Pri 
očakávanom zvýšení príjmov sa v ná-
vrhu rozpočtu počíta aj s so zvýšením 
výdavkov o 23,8 percenta. Návrh roz-
počtu umožní mestu okrem plnenia 
jeho základných funkcií a zabezpeče-
nia všetkých organizácií a stredísk aj 
výrazné zhodnotenie majetku mesta 
cez plánované investície v celkovej 
výške takmer 7,3 mil. eur.

• Akčný plán mesta na roky 2022, 
2023 a 2024 – akčný plán tvorí súbor 
aktivít a projektov, ktoré by chcelo 
mesto realizovať v nasledujúcom roku 
na dosiahnutie cieľov v prioritných 
oblastiach. Je zostavený zo zásobní-
ka projektových zámerov, ktorý bol 
vypracovaný na základe požiadaviek 
pracovných skupín počas prípravy 
Programu hospodárskeho rozvoja a 
sociálneho rozvoja a je každoročne 
aktualizovaný a pripravovaný s pria-
mou väzbou na rozpočet mesta. Akč-
ný plán obsahuje vecný a časový har-
monogram realizácie aktivít, rozpočet, 
zdroj financovania, zodpovedný 
subjekt a ukazovateľ výstupu aktivity. 
Jednotlivé aktivity sú zamerané na 
projekty, ktoré majú za cieľ podporu 
a rozvoj priemyselnej zóny, podporu 
malého a stredného podnikania, bez-
pečnú a ekologickú dopravu, rozvoj 

technickej infraštruktúry, budovanie 
centra rekreačného turizmu, podpo-
ru vzdelávania, rozvoj športu a špor-
tovej infraštruktúry, rozvoj kultúrnej 
infraštruktúry a kultúrnych podujatí, 
podporu aktivít mládeže a mnohé 
ďalšie oblasti.

• Spolufinancovanie projektu z 
FMP Podpora mladých dobrovoľní-
kov a výmena skúseností – nosnou 
témou projektu je dobrovoľníctvo a 
participácia mládeže. Zámerom je v 
tejto oblasti nadviazanie kontaktov 
a výmena skúseností študentských 
parlamentov Senica a Veľké Pavlovi-
ce, organizácií pracujúcich s mláde-
žou a samospráv. Úvodnou aktivitou 
bude realizácia výmeny skúseností 
na úrovni samospráv so zástupcami 
študentských parlamentov a orga-
nizácií pracujúcich s mládežou. V 
spolupráci so študentskými parla-
mentmi bude zostavený program 
10 seminárov/workshopov (z toho 
2 ako súčasť cezhraničných team-
buildingových stretnutí). Prednášaj-
úcimi budú motivačné osobnosti, 
ktoré majú svoju kariéru prepojenú 
s dobrovoľníctvom.  Semináre budú 
nahrávané a streamované tak, aby 
k nim mali prístup študenti aj mimo 
región mesta. Zrealizované budú tri 
dvojdňové teambuildingové pobyty 
pre zástupcov študentských parla-
mentov mesta Senica a Veľké Pavlovi-
ce (2x recipročné cezhraničné, 1x slo-
venský). Podujatia podporia výmenu 
skúseností, budú predpokladom 
udržateľnosti dlhodobej spolupráce, 
motiváciou účastníkov k aktívnejšej 
práci v študentskom parlamente, 
práci dobrovoľníka a k participácii na 
aktivitách miest a škôl. Výstupy pro-
jektu budú prezentované verejnosti 
propagačným videom. V rámci pro-
jektu bude tiež obstarané vnútorné 
vybavenie pre činnosť novovznikajú-
ceho centra pre mládež v priestoroch 
bývalého DAV-u (80 ks stoličiek, 20 ks 
stolov, plátno, projektor).

• Návrh VZN č. 72/2021 o poskyto-
vaní sociálnych služieb, o spôsobe 
a výške úhrad za sociálne služby 
poskytované v zriaďovateľskej pô-
sobnosti mesta Senica – v súvislosti 
s uskutočneným verejným obstará-
vaním na zabezpečenie celodenného 
stravovania pre klientov Zariadenia 
sociálnych služieb mesta Senica, n. o., 
bol predložený návrh VZN č. 72/2021, 
ktoré by malo byť účinné od 1. 2. 2022, 
nakoľko zmluva na dodávku stravy je 
aktuálne účinná do 31. 1. 2022. Cena 
stravy na deň pri štyroch jedlách je 
vysúťažená na sumu 6,85 eura, pri 
šiestich jedlách je vysúťažená cena 
8,29 eura. Tieto ceny sú o 0,11 eura na 
deň nižšie ako v roku 2021. Celková 
výška platby klienta za poskytované 
sociálne služby sa v nasledujúcom 
roku meniť nebude, nakoľko navýše-
ná cena bude určená pre Zariadenie 
sociálnych služieb mesta Senica, n. o. 
na pomoc pri odkázanosti inej osoby.

• Návrh dodatku č. 4/2021 VZN č. 64 
o nakladaní s komunálnymi odpad-
mi a drobnými stavebnými odpadmi 
– Hlavnými cieľmi tohto dodatku bolo 
zavedenie systému zberu biologicky 
rozložiteľného kuchynského a reštau-
račného odpadu z domácností od júla 
tohto roka, kde sa aktualizácia týka 
doplnenia informácií o nádobách na 
zber ako aj o systéme zberu. Do VZN 
boli doplnené nové druhy zberných 
nádob – parkových košov, tzv. duo ko-
šov a trio košov, ktoré sú umiestnené 
na verejných priestranstvách kde je 
zvýšený pohyb ľudí. Ďalšia podstatná 
zmena sa týka systému zberu zmeso-
vého komunálneho odpadu pre ro-
dinné domy, keď má byť znížený inter-
val zberu z frekvencie 1x za týždeň na 
1x za 14 dní. Dôvodom tejto zmeny je 
skutočnosť, že zavedením zberu bio-
logicky rozložiteľných komunálnych 
odpadov a vytriedením jeho zložiek 
(plasty, papier, sklo, kovové obaly, tex-
til) ostáva zmesového odpadu menšie 
množstvo. 

• Návrh VZN č. 73/2021 o pohrebis-
kách a schválení prevádzkového 
poriadku pohrebísk na území mesta 
– podľa zákona o pohrebiskách môže 
obec prevádzkovať pohrebisko sama 
alebo prostredníctvom právnickej 
osoby na tento účel zriadenej alebo 
prenechať jeho prevádzkovanie iné-
mu prevádzkovateľovi pohrebiska. 
Súčasným prevádzkovateľom pohre-
bísk na území mesta Senica sú Tech-
nické služby Senica, ktorí majú platnú 
zmluvu do konca tohto roka. Počnúc 
prvým januárom roku 2022 bude čin-
nosť pohrebísk prevádzkovať Sociálny 
podnik mesta Senica, s. r. o., ktorého 
jediným spoločníkom je mesto Se-
nica. Účelom tejto zmeny je snaha 
zabezpečiť riadnu starostlivosť o ma-
jetok vo vlastníctve mesta popri kva-
litnom poskytovaní služieb verejnosti 
v súlade so zákonom o pohrebníctve 
a všeobecne záväzným nariadením 
mesta Senica o pohrebiskách a schvá-
lení prevádzkového poriadku pohre-
bísk, za efektívne vynaložené náklady. 
Spolu s návrhom VZN bol na schvále-
nie predložený aj nový Prevádzkový 
poriadok pohrebísk, ktorý vychádza z 
doteraz účinného prevádzkového po-
riadku a prevádzkovateľ v ňom vyko-
nal len drobné úpravy. Najvýraznejšou 
zmenou v cenníku je vyčíslenie ceny 
za nájom hrobových miest na desať 
rokov, keď podľa doteraz platného 
cenníka bola cena za nájom hrobové-
ho miesta uvedená len na rok.

• Dispozície s majetkom

Mestské zastupiteľstvo zobralo na 
vedomie:
• Prezentáciu investície spoločnos-
ti VAILLANT GROUP Heat Pump 
Production, s. r. o.  v meste Senica –  
Investíciu spoločnosti VAILLANT 
GROUP Heat Pump Production, s. r. 
o. v meste Senica v celkovej výške 
120 000 000 eur prišli mestskému za-
stupiteľstvu osobne  odprezentovať 
konatelia spoločnosti Ing. Peter Kuba 
a Ing. Radovan Prístavok. Predpokla-
dané spustenie prevádzky projektu 
s názvom Heat pump World Senica 
v priemyselnej zóne Kaplinské pole 
vrátane vybudovania nového logistic-
kého centra je naplánované na druhú 
polovicu roka 2023 s viac ako 800 no-
vými pracovnými miestami. Spoloč-
nosť bude vyrábať vonkajšie jednotky 
a moduly pre hydrotepelné čerpadlá 
s dôrazom na energetickú úsporu a 
ochranu životného prostredia. S ná-
borom prvých zamestnancov sa plá-
nuje začať koncom roka 2022. 

Ústne interpelácie odovzdal: R. Sova.
Interpelácie budú po ich písomnom 
doplnení zverejnené na webovej 
stránke mesta. 

JUDr. Marek Došek
prednosta MsÚ Senica
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Budúcoročný rozpočet Senice bude investičný
Poslancami na decembrovom zastupiteľstve schválený rozpočet mesta Senica na budúci rok umožní viace-
ré veľké investície. Najväčšou z nich bude pokračovanie v budovaní cyklodopravných trás, ďalej realizácia 
Smart plánu mesta Senice, projekt zberu kuchynského odpadu, dokončenie zateplenia objektu Základnej 
školy V. P.-Tótha alebo rekonštrukcie miestnych komunikácií v celkovom objeme pol milióna eur.  

V roku 2022 bude senická samo-
správa hospodáriť s financiami na 
úrovni 28,7 milióna eur, s prebytkom 
počíta vo výške viac ako pol milióna 
eur. "Vo výdavkovej časti rozpočtu 
je plánovaných 28,2 milióna eur a 
plánovaný prebytok 512.000 eur 
chceme mať pripravený, aby sme 
vedeli reagovať na nárast cien 
energií ako aj na nárast cien pri ve-
rejných obstarávaniach a čerpaní 
eurofondov," konkretizoval vedúci 
Finančného oddelenia Mestského 
úradu Senica Róbert Mozolič.

Celkové príjmy mesta počítajú so 
zvýšením o 25 percent oproti roku 
2021, čo je vo finančnom vyjadrení o 
5,74 milióna eur viac. Kapitálové prí-
jmy sú rozpočtované oproti očaká-
vanej skutočnosti roka 2021 vyššie 
o 2,9 milióna eur viac. "Hlavným 
dôvodom nárastu je vyšší príjem 
z transferov zo štátneho rozpočtu 
na realizované projekty. Príjmy fi-
nančných operácií predpokladajú 
nárast o 1,99 milióna eur, dôvodom 
nárastu je prijatie investičného 
úveru a peňažných fondov mesta," 
doplnil Mozolič.

Senická radnica v roku 2022 počí-
ta aj so začatím realizácie projektu 
zavedenia moderných technológií 
Smart plán mesta Senica v celkovom 
objeme milión eur. Medzi objemovo 
najvýznamnejšie investície budúce-

ho roka patrí aj projekt zhodnoco-
vania a zberu kuchynského odpadu 
za cca 800 tisíc eur, v rámci ktorého 
dôjde aj k rozšíreniu súčasnej kapa-
city mestskej kompostárne. „Milión 
eur pôjde do investícií v školstve, 
kde sa dokončí realizácia zatep-
lenia budovy školy na Ulici V. P. 
Tótha, ktorá sa začala už v tomto 
roku. Na rekonštrukciu miestnych 
komunikácií máme vyčlenených 
500 tisíc eur,“ uviedol Mozolič. 

„Budúcoročný rozpočet Senice by 
sme mohli smelo nazvať investič-
ný, pretože viac ako sedem milió- 

nov eur plánujeme investovať do 
z dlhodobého hľadiska zmyslu-
plných a užitočných projektov. 
Pomocnú ruku dostáva napríklad 
dlhodobo podfinancovávaná kul-
túra, či už je to samotný objekt 
domu kultúry, kde sa začína po 
dlhých rokoch investovať v podobe 
výmeny elektroinštalácie alebo to-
aliet. A aktuálne sa v dome kultúry 
rieši regulácia jeho vykurovania,“ 
informoval primátor Senice Martin 
Džačovský.

V rámci pokračovania budovania 
cyklodopravných trás má v bud-

úcom roku pribudnúť ďalších 5,6 
kilometra v celkovom investičnom 
objeme 1,2 milióna eur. Jedným z 
budúcoročných rozsiahlych projek-
tov je aj vybudovania areálu par-
ku pri budove mestského múzea. 
„Čím sa zavŕši nedávna náročná 
rekonštrukcia tohto spoločensko-
-kultúrneho objektu a mesto tak 
získa komplexný a ucelený pries-
tor, ktorý bude slúžiť pre potreby 
širokej verejnosti. Sám som vo 
veľkom očakávaní z realizácie pro-
jektu smart city, ktorého zmyslom 
je prostredníctvom moderných 
technológií uľahčiť občanom bež-
né fungovanie v rámci dopravy a 
celkovej bezpečnosti,“ reaguje na  
najdôležitejšie investičné momenty 
budúcoročného rozpočtu primátor 
Džačovský. 

Samostatnou kapitolou je odvážny 
projekt rekonštrukcie objektu DAV-u 
v senickom parku, ktorý plánuje 
mesto Senica realizovať prostred-
níctvom svojej organizácie Mestský 
podnik služieb. "A okrem dokonče-
nia zateplenia „prvej“ základnej 
školy, budeme pracovať na obsta-
raní projektovej dokumentácie za-
teplenia „štvrtej“ základnej školy. 
Pomerne vysoká polmiliónová 
rezerva v rozpočte je určená v pr-
vom rade na pokrytie zvyšujúcich 
sa výdavkov na energie,“ uzatvára 
primátor.                                          -tam-

Zimnú údržbu mesto Senica 
zabezpečuje prostredníctvom 
spoločnosti Technické služby 
Senica, ktoré počas zimnej se-
zóny udržiavajú 66 kilomet-
rov chodníkov a 54 kilometrov 
miestnych komunikácií v meste 
a jeho dvoch mestských častiach 
– Kunove a Čáčove. Tohtoročná 
zimná údržba začala v nedeľu 5. 
decembra. Na vrátnici Technic-
kých služieb Senica je zriadená 
je 24-hodinová pohotovostná 
služba, kde môžu občania volať 
so svojimi požiadavkami: 034/ 
651 3101, 034/ 651 3102 alebo 
0917 937 928.

Cesty druhej a tretej triedy 
patria župe
Cestné komunikácie II. a III. tri-
edy sú vo vlastníctve a správe 
Trnavského samosprávneho kra-
ja (TTSK), ich zimnú údržbu má 
na starosti Správa a údržba ciest 
TTSK. Ide napríklad o cesty na uli-
ciach Štefánikova, Hviezdoslavo-
va, Sotinská, Rovenská, Čáčovská 
cesta, Hlbocká cesta, Železničná, 
Kunovská, Prietržská cesta, cesty 
smerom na obce Rybky, Roven-
sko, Hlboké a Prietrž.
Stredisko Senica sídli na Želez-
ničnej ulici. Telefonický dispe-
čing funguje v období zimnej 

Zimná údržba v Senici: o cesty sa stará štát, župa i mesto. Kde v prípade potreby volať?
údržby od 1. decembra do 31. 
marca nonstop 24 hodín, 7 dní v 
týždni: 034/ 6512 735.

O cesty prvej triedy sa stará štát
Hlavné ťahy, teda cesty I. triedy 
udržiava štát v spolupráci so Slo-
venskou správou ciest (SSC). V Se-
nici ide o hlavný ťah mestom – Va-
janského a Hurbanova. Centrálny 
dispečing SSC: 02/55567 483.

Mesto udržuje miestne 
komunikácie a chodníky
Operačný plán zimnej údržby 
uvádza postup a poradie dôleži-
tosti miestnych komunikácií pri 

zabezpečovaní odhŕňania snehu, 
ich posypu, prípadne odvozu sne-
hu. Najvyššiu prioritu majú vždy 
príjazdové komunikácie k polikli-
nike, požiarnej ochrane, komu-
nikácie pre mestskú hromadnú 
dopravu, ku školám, autobusové 
zastávky, priechody pre chodcov 
a príslušné chodníky, kde sa práce 
vykonávajú ako prvé. Následne 
prichádza starostlivosť o všetky 
ostatné spevnené cestné komu-
nikácie v majetku mesta, vrátane 
chodníkov. Aj preto je potrebné 
zohľadňovať, že sa zimná údržba 
vykonáva postupne.

-red-
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Vedenie mesta Senica však nechcelo 
nechať takéto významné jubileum bez 
povšimnutia, a tak na záver roka prija-
li primátor mesta Martin Džačovský a 
zástupca primátora Filip Lackovič zá-
stupcov speváckeho súboru, aby im k 
polstoročnici zablahoželali a úprimne 
poďakovali za príkladnú reprezentáciu 
mesta, regiónu Záhorie i celého Slo-
venska na stovkách koncertov absolvo-
vaných v rámci celej Európy. „Spevácky 
zbor CANTILENA som spoznal pro-
stredníctvom úžasných a nadšených 
ľudí pre spev na čele s profesionálnym 
dirigentom. Spomínam si na prvý via-
nočný koncert, ktorý som zažil, ktorý 
mi jasne ukázal, aký klenot v meste 
prostredníctvom vás máme. Mesto 
Senica je nesporne právom hrdé, že 
pod jeho hlavičkou funguje takéto 
reprezentačné umelecké teleso, ktoré 
mu robí česť a výborné meno svojimi 
spoľahlivými umeleckými kvalita-
mi,“ povedal primátor počas prijatia 
na mestskom úrade. Toho sa zúčastnili 
Otto Repa a Darina Turanová ako za-
kladajúci členovia Cantileny, Bibiana 
Potúčková ako dlhoročná členka a bý-
valá prezidentka Cantileny, Pavel Hur-

bánek, dlhoročný člen, aktívny spevák 
a štatutárny zástupca OZ Cantilena, 
Anna Klempová, ktorá ako aktívna 
speváčka je zároveň aj organizačnou 
vedúcou súboru a Jozef Chabroň, ktorý 
sa popri práci zbormajstra v Slovenskej 
filharmónii ako dirigent ujal senického 
speváckeho zboru a zároveň je jeho 
umeleckým vedúcim. „Keď som sa 
prisťahoval s rodinou do Senice, ne-
tušil som, že Cantilena existuje. Ale 
hneď na prvej skúške som si tento 

zbor zamiloval a som im veľmi vďač-
ní, že ma prijali a že môžem svojou 
prácou zveľaďovať to, čo začali moji 
predchodcovia,“ vyznal sa umelecký 
šéf Cantileny.

Zástupcovia Cantileny sa zapísali do 
pamätnej knihy mesta, prevzali špe-
ciálnu pamätnú plaketu a pamätné 
odznaky pre ostatných členov zboru, 
ktorých má Cantilena v súčasnosti šty-
ridsať. Anna Klempová zároveň odo-

vzdala primátorovi s poďakovaním na 
pamiatku zasklenú spoločnú fotogra-
fiu súboru. Odložené oslavy s kom-
pletným súborom a aj kompletným 
programom by sa mali uskutočniť, ak 
to situácia dovolí, v jarných mesiacoch 
budúceho roka. 

Speváckemu súboru mesta Senica že-
láme do ďalších rokov predovšetkým 
veľa zdravia a neutíchajúcej radosti 
zo spevu samotného, nadšené obe-
censtvo, ale aj ďalšie úspechy zožaté 
na koncertných pódiách. A vzhľadom 
na charakteristiku súčasnej doby aj to, 
aby sa na javiská, scény a k spoločným 
vystúpeniam opäť v rovnakej inten-
zite mohli vrátiť - aby sa tá vzájomná 
krásna energia, ktorá sa rodí pri ich 
vystúpeniach, opäť mohla naplno roz-
prúdiť.

V nasledujúcich vydaniach Našej Seni-
ce prinesieme úryvky z knihy, ktorá ma-
puje polstoročnicu mestského súboru, 
ktorá je tesne pred vydaním a ktorej 
kompletizáciu mala pod palcom súčas-
ná vedúca Cantileny Anna Klempová.
                                                           -lv-, -tam-

Cantilene to spieva už päťdesiat rokov
Spevácky zbor mesta Senica Cantilena si v tomto roku pripomína päťdesiat rokov od svojho založenia. Veru, čas letí 
doslova bláznivým tempom a jeho členovia a priaznivci sa tešili na to, že sa pri tejto príležitosti spoločne stretnú na 
slávnostnom decembrovom galakoncerte. Ale človek mieni a "korona" mení a tak, ako aj v mnohých iných prípadoch 
celého spoločensko-kultúneho života, museli toto podujatie oželieť a jeho organizáciu odložiť na priaznivejšie časy.

Záchrana autobusovej "búdky" U Kutálkov
Myšlienka záchrany starej autobuso-
vej búdky U Kutálkov vznikla už dáv-
nejšie – medzi fotografmi Záhorského 
osvetového strediska, ktorí sem často 
chodia na plenéry alebo individuál-
ne. Ako fotografický objekt pôsobi-
la smutne a ponuro v prekrásnom 
prostredí kopaníc. Stará autobusová 
„búdka“ neslúži svojmu účelu už pek-
ných pár rokov a prirodzene chátra. 
Čím je schátranejšia, tým viac priťahu-
je ľudí urobiť z nej smetisko, spraviť si 
z nej terč na strieľanie a podobne. Báli 
sme sa, že o ňu prídeme.

V tomto roku občianske združenie A-
-foto vypracovalo pilotný projekt a 
požiadalo TTSK o grant na opravu a 
rekonštrukciu tohto zaujímavého, a dá 
sa povedať, že i historického objektu. 
Finančné prostriedky trnavská župa 
schválila a nadšenci sa pustili do práce. 
S láskavým súhlasom starostu obce 
pána Dušana Horňáka sa mohli začať 
práce na jej zveľadení. Postupne sa 
búdka U Kutálkov zmenila na vyhliad-

kový a informačný bod v krajine, ktorý 
má slúžiť ako miesto, kde si cyklisti i 
turisti môžu oddýchnuť, skryť sa pred 
nepriaznivým počasím, pokochať sa 
výhľadom na okolité kopce a kopani-
ce, ale sa aj dozvedieť niečo o mieste, 
kde sa nachádzajú. Okrem informácií 
o kopaniciach je tu turistická mapa a 
fotografie kopaníc od RNDr. Ľubice 
Krištofovej. Naším cieľom bolo, aby 
sa toto obľúbené miesto stalo príjem-
ným miestom oddychu pre tých, čo 
sem chodia s deťmi púšťať šarkanov, 
lietadielka alebo sa sánkovať a užívať 
si sneh. 

Dňa 16. 10. 2021 nadšenci fotografi 
odovzdali búdku do užívania – sym-
bolicky zástupcovi primátora RNDr. 
Svetozárovi Štefečkovi, predstavi-
teľom KST pánom Ing. Jurajovi Kobo-
vi a Jánovi Oravcovi, ale aj miestnym 
obyvateľom osady U Kutálkov a Čer-
nekov. A čo do budúcna? Táto búdka 
by mala byť začiatkom budovania ná-
učného chodníka po kopaniciach – po 

bývalých autobusových zastávkach, z 
ktorých sa môžu stať mini-infostánky 
– galérie, útulne a zdroj informácií o 
tomto nádhernom kraji Bielych Karpát 
a ich kopaniciach. Ich úlohou bude 
informovať a viesť k úcte ku krajine, 
prírode, obyvateľom, tradíciám a ko-
paničiarskemu spôsobu života. Niek-
toré osady sú ešte ako časové schrán-
ky, v ktorých sa uchoval pôvodný 
svet kopaníc – architektúra, stodoly, 
záhrady, sady s pôvodnými odrodami 
ovocných stromov, ale najmä duše 
kopaničiarov, vzácnych ľudí, čo do-

kázali žiť v súlade s prírodou a viedli 
ťažký, no krásny život. Keďže u nás 
absentuje etnografický/národopisný 
výskum týchto kopaníc, ich život sa 
transformuje do novej podoby, ktorú 
prinášajú ľudia, čo sa sem prisťahovali 
a my prichádzame o cenné informácie 
z histórie tohto kraja.

Dúfajme, že tento malý projekt bude 
začiatkom niečoho pekného a užitoč-
ného. Potešilo nás, že miestni obyva-
telia zareagovali priaznivo na náš pro-
jekt – dokonca navrhli, že sem nasadia 
na jar do kvetináča živé kvety. Projekt 
oslovil aj starostu Vrboviec pána Du-
šana Eliáša, a tak veríme tomu, že 
pribudnú ďalšie malé body v krajine 
kopaníc, ktoré budú slúžiť ľuďom. Zá-
roveň pozývame všetkých, ktorí majú 
záujem pomôcť a zúčastniť sa ďalšie-
ho zveľaďovania opustených auto-
busových čakární, na pokračovanie 
projektu. Prihlásiť sa môžu na adrese  
zos@zupa-tt.sk alebo zavolať na tele-
fónne číslo 0905 297 374.

 Ľubica Krištofová
Záhorské osvetové stredisko Senica

Foto: TASR
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Nemenil dejiny donucovaním niekoho či silou svojich slov

Boli by ste ochotní mu otvoriť dvere svojich príbytkov? 

Milí čitatelia Našej Senice! Predpokla-
dám, že asi každý z náš už niekedy v 
živote počul slovné vyjadrenie - ,,uzrel 
svetlo sveta“. Používame ho pri via-
cerých príležitostiach, napríklad keď 
nejaký vydavateľ vydá knihu, respektí-
ve vyjde nové cédečko. Asi najviac ho 
však poznáme zo situácie, keď nám 
niekto oznámi tú radostnú zvesť, že do 
rodiny pribudol nový život, že sa naro-
dil nový človek.

Keď čítame Sväté Písmo, tak v ňom 
nájdeme množstvo častí,  v ktorých 
autori jednotlivých biblických spisov 
rozoberajú a práve tému svetla a tmy. 
Vo všetkých tma predstavuje symbol 
zla a naopak svetlo – symbol dobra. Už 
v ôsmom storočí pred Kristom starozá-
konný prorok Izaiáš do náročnej doby, 
v ktorej sa nachádzal vyvolený národ, 
autor ohlasuje mesiášske časy ako časy 
svetla. ,,Ľud, čo kráča vo tmách, uzrie 
veľké svetlo, nad tými, čo bývajú v kra-
jine tieňa smrti, zažiari svetlo.“ (Iz 9, 1)  
Aj tento úryvok vyjadruje rozpoloženie 
viacerých prorokov, ktorí sa cítili ako ľu-
dia uprostred národa, ktorý býva v tme 
a tieni smrti. Ľudstvo túžilo po svetle 
Mesiáša celé tisícročia. Budúci Mesiáš 
je teda predstavený ako ten, ktorý roz-
ptýli túto temnotu utrpenia a smrti. 

Milí spoluobčania! Vianočná tradícia 
nám hovorí, že Ježiš sa naozaj narodil v 
noci uprostred zimy. Cirkev si každý rok 
pripomína udalosti, ktorým vďačí za 
svoj život práve v tichosti dvoch nocí - 
vianočnej a veľkonočnej. Ticho vstúpil 

Boh ako človek do tohto sveta. Skoro 
nebadane uzrel svetlo sveta, objavil 
sa na javisku ľudských dejín Ten, ktorý 
sám o sebe neskôr povedal: ,,Ja som 
svetlo sveta“. Nie v Ríme, v stredobode 
vtedajšieho sveta, nie v svätom meste 
Jeruzaleme – posvätnom mieste čle-
nov vyvoleného národa, ale na perifé-
rii, úplne bokom. V tichosti do čakajú-
ceho sveta, do noci posiela Boh svojho 
Syna. Veľmi pekne je to vyjadrené v sta-
rozákonnej knihe Múdrosti: ,,Veď kým 
všetko objímalo hlboké ticho a noc v 
rýchlom behu došla do polovice, zo-
skočilo tvoje všemohúce slovo z neba, 
z kráľovského trónu, ako tvrdý bojov-
ník doprostriedka zeme, odsúdenej na 
záhubu.“ (Múd 18, 14-15) 

Prichádza, aby priniesol svetlo ľudstvu 
tápajúcemu v tme. Nie násilne, revo-
lúciou, ale skromne, nenápadne.  Sv. 
Otec František, ktorý navštívil našu kra-
jinu v septembri tohto roka to raz vy-
slovil pri svojom príhovore: ,,Nemenil 
dejiny donucovaním niekoho či silou 
svojich slov, ale darom svojho života. 

Nečakal, že sa staneme dobrými, aby 
nás tak miloval, lež daroval sa nám ne-
zištne.“

Milí spoluobčania! V súčasnosti môže-
me pozorovať okolo seba skutočnosť, 
že vládne tiež tma. Tma v našej spo-
ločnosti, ale vlastne tá je len odrazom 
tmy, ktorá vládne v ľudských srdciach, 
pretože makrosvet našej spoločnosti 
sa skladá z tých mikrosvetov sŕdc ka-
ždého jedného z nás. Aj počas týchto 
vianočných sviatkov si chceme nielen 
pripomenúť, že kedysi pre vyše dveti-
síc rokmi Boh vstúpil do tmy sveta, tým 
že poslal svojho Syna, ale taktiež chce-
me otvoriť svoje srdcia, ktoré sú často-
krát poznačené tmou rôzneho druhu, 
Tomu, ktorý sa nám dáva nezištne ako 
Dar a chce presvetliť všetku tmu našich 
sŕdc. Nuž teda dovoľme Kristovi, aby 
vstúpil do nášho srdca, dovoľme, aby v 
nás zažiarilo Jeho svetlo. Požehnané a 
radostné vianočné sviatky. 

Martin Neumann
 kaplán RKC v Senici

Milí spoluobčania, milí bratia a sestry 
vo viere. Nachádzame sa pred via-
nočnými sviatkami v závere Adventu. 

Srdečne vás pozdravujem ako nový 
zborový farár Evanjelického augsbur-
ského vyznania cirkevného zboru v 
Senici. Viacerí z nás si minulý týždeň 
vydýchli, keď vláda v našej krajine 
uvoľnila opatrenia, ktoré boli dané 
na zastavenie šírenia vírusu Covid-19. 
Cez sviatky sa budeme môcť stretnúť 
a navštíviť. Minulý rok sme si cez svi-
atky mohli uvedomiť, čo pre nás zna-
mená milá návšteva. To, čo sme pova-
žovali za samozrejmé sa stalo vzácne. 
Aké vzácne je, keď dvermi našich do-
movov prejde rodina, či priatelia.
 
Adventné a vianočné obdobie však 
nie je iba o stretaní sa s rodinou a 
priateľmi. Advent nám oznamuje 
príchod Pána Ježiša. Potešilo by vás, 

ak by sa Pán Ježiš nahlásil k vám na 
návštevu k tohtoročným Vianociam? 
Boli by ste ochotní mu otvoriť dvere 
svojich príbytkov? Dúfam, že by Mu 
väčšina z nás dvere otvorila s rados-
ťou. Možno by sa našli niektorí, ktorí 
by povedali, že nemajú záujem o 
Jeho prítomnosť a nechali by ho stáť 
pred zatvorenými dvermi. 

Pravdepodobne sa k nám Pán Ježiš 
na návštevu nenahlási. Alebo pred-
sa? On prichádza. Prichádza k nám 
nie len ako malé dieťatko v Betlehe-
me. Prichádza ako Mocný Boh, Pre-
divný radca, Otec večnosti a Knieža 
pokoja. Prichádza k nám a klope. 
Klope na dvere našich sŕdc. Otvoríme 
Mu ich s rovnakou radosťou s akou 

otvárame dvere našej rodine, či pri-
ateľom? Pán Ježiš prináša so sebou 
vzácny dar. Nie je to ani jedlo, ani 
víno, ani najmodernejšia technická, 
alebo iná vymoženosť. Sú to skutoč-
né a nepominuteľné šťastie a pokoj, 
ktoré pramenia z odpustenia našich 
hriechov a vín. 

Prajem vám, aby dvere vašich do-
movov a predovšetkým dvere vašich 
sŕdc boli otvorené aj v tomto čase pre 
prichádzajúceho záchrancu – Pána 
Ježiša Krista. 

Ján Čermák
zborový farár Evanjelického 

 augsburského vyznania  
cirkevného zboru v Senici

 
Poslanecké odmeny pre OZ Dobrý človek
Prispievať k zlepšovaniu zdravot-
ného stavu telesne a mentálne 
postihnutých detí, k rozvoju ich 
poznania, ako aj ich rodín – to je v 
kocke zhrnutý cieľ činnosti a snaže-
nia občianskeho združenia Dobrý 
človek Senica, ktoré vzniklo v roku 
2016. „Ten malý zázrak sa stane po 
rehabilitáciách, terapiách, operá-
ciách, či rôznych kompenzáciách. 
My sa snažíme pomáhať pri situ-
áciách, ktoré sú nad alebo mimo 

rámec zdravotného a sociálneho 
systému,“ hovorí predseda združe-
nia Roman Flajžík. „Preto sme na-
ozaj za každú podporu vďační, aj 
za tú ostatnú od poslancov Tímu 
Senica, ktorí nám ešte v závere no-
vembra venovali časť svojich od-
mien (600 eur) v prospech skupiny 
Špeciálne terapie pre špeciálne 
deti zo Senice a okolia na rehabi-
litácie. Ďakujeme.“

        -red-
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Pápež František je silne inšpiratívna osobnosť

Už od momentu oznámenia návštevy 
svätého otca Františka som vedel, že 
chcem byť pri tom. A keď som zachytil 
výzvu na prihlasovanie sa dobrovoľní-
kov, dlho som neváhal a prihlásil som 
sa na stretnutie do Šaštína, keďže som 
už raz na púti v Šaštíne pomáhal ako 
študent miestneho gymnázia. Samot-
nej dobrovoľnej službe počas návštevy 
pápeža predchádzalo viacero online 
stretnutí s vedúcim našej sekcie. Počas 
podujatia sme mali byť pripravení na 
všetko, ale som veľmi rád, že sa nejaké 
zložitejšie scenáre nenaplnili a všetko, 
vrátane počasia, vyšlo nad naše očaká-
vania. 

Naša pomoc začala už v pondelok 
13. septembra, keď sme s viacerými 
chalanmi z Domky pomáhali vykladať 
kamión s vodami pre dobrovoľníkov. 
Na druhý deň v utorok všetko začalo 
úvodnou registráciou a poslednými 
pokynmi k našej službe a následne sa 
každý dobrovoľník ujal svojej služby. 
Najnáročnejšia časť našej služby nás 
čakala v stredu 15. septembra, kedy 
sme už od tretej hodiny ráno začali 
rozkladať stoličky v sektoroch pre hostí 
pred hlavným pódiom a s povinnosťa-
mi sme skončili až po závere hlavnej 
omše. Patril som k tým, ktorí boli pri-
delení k predným sektorom hneď ne-

ďaleko pódia, kde bolo našou úlohou 
správne nasmerovať prichádzajúcich a 
zabezpečiť vstup do prednej časti len 
pre organizátorov a akreditované oso-
by. Pre mňa bolo veľmi silné sledovať 
postupné prichádzanie pútnikov a tak-
tiež postupné svitanie, keď sme mohli 
pozorovať, ako postupne pribúda svet-
lo a teplo a odchádza chlad a tma, čo 
ešte viac umocňovalo pocity radosti a 
očakávania. Taktiež som sa počas tých-
to dvoch dní mohol tešiť z mnohých 
stretnutí s ľuďmi, ktorých som už dlhšiu 
dobu nevidel, a ktorí pri tejto príležitosť 
navštívili Šaštín alebo boli tiež súčasťou 
dobrovoľníckeho tímu.

Aj napriek drobným nedostatkom ne-
mám čo vytknúť organizácii tejto ná-
vštevy. Púť v Šaštíne sa niesla v pokoj-
nej, priateľskej a uvoľnenej atmosfére a 
som presvedčený, že značnou mierou 
k nej prispelo aj 1500 dobrovoľníkov, 
ktorí bez nároku na finančnú odmenu 
obetovali svoje sily a čas, aby umož-
nili hladký priebeh tak organizačne 
náročného podujatia. Taktiež chcem 
pochváliť aj starostlivosť o dobrovoľní-
kov, keďže sme počas celých dvoch dní 
mali zabezpečený dostatočný pitný re-

žim aj stravu.
Vedúci našej sekcie nás vopred upo-
zornil na to, že sa môže stať, že pápeža 
vôbec neuvidíme, ak budeme pridele-
ní v čase omše napríklad niekde na par-
kovisko alebo mimo hlavného areálu. 
Takže som musel počítať aj s týmto va-
riantom, ale napokon som mal tú mož-
nosť všetko sledovať z blízkosti, keďže 
som bol pridelený do predného sek-
toru. Keď prechádzal pápež František 
medzi sektormi, prešiel aj tesne pri nás, 
čo bol pre mňa silný zážitok, na ktorý 
si budem dlho pamätať. Ale nemenej 
povzbudzujúco na mňa pôsobili jeho 
slová, ktoré venoval pútnikom počas 
svojej homílie. Pápež je silná inšpira-
tívna osobnosť, ktorá oslovuje nielen 
veriacich, ale má presah aj do rôznych 
iných oblastí, čo dokazoval aj záujem o 
túto návštevu na Slovensku. Tieto vý-
nimočné chvíle si budem v sebe niesť 
a verím, že som nebol jediný, ktorého 
táto návšteva zasiahla a táto udalosť 
bude mať veľký prínos aj pre celé Zá-
horie či Slovensko. Len ťažko by som 
tieto momenty mohol s niečím porov-
nať, mnohí zažijeme podobné silné 
okamihy len párkrát za život.

Stanislav Jánoš

Bezpochyby jednou z najväčších a najvýznamnejších udalostí roku 2021 bola septembrová trojdňová ná-
všteva pápeža Františka na Slovensku. Po Bratislave a Košiciach ju 15. septembra zavŕšil návštevou v Šaš-
tíne-Strážach, kde pomáhali s jej organizáciou stovky dobrovoľníkov. Bol medzi nimi aj 26-ročný Stani-
slav Jánoš zo Senice, povolaním učiteľ na základnej škole, ktorý už desať rokov pôsobí v senickej Domke 
(Združenie saleziánskej mládeže) ako animátor. Médiá venovali tejto udalosti intenzívnu pozornosť, či už  
prostredníctvom reportáží alebo priamych prenosov. A takto ju priamo na mieste vnímal Stanislav:

Vianočné prádzniny v školách a prevádzka materských škôl
Vianočné prázdniny v školskom roku 2021/2022 začali už 18. decembra 2021 (sobota) a končiť budú 9. januára 2022 (nedeľa). Školské vyučovanie začne 10. janu-
ára 2022 (pondelok). Dôvodom je pandemická situácia COVID-19.  Prevádzka Materskej školy Senica, L. Novomeského 1209/2: od 23. 12. 2021 do 9. 1. 2022 
budú mať všetky elokované pracoviská prerušenú prevádzku. Prevádzka vo všetkých elokovaných pracoviskách bude obnovená 10. 1. 2021.                   -r-
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Pár otázok pre našich parlamenťáckych nováčikov

Matej Drinka, Obchodná akadémia 
Senica 

Ako sa zatiaľ cítiš v našom kolektíve?
Cítim sa super, sú tam skvelí ľudia, 
vďaka ktorým tam prevláda tvorivá 
atmosféra a nie sú žiadne problémy v 
komunikácii. Páči sa mi prístup ľudí k 
akciám, že to neberú na ľahkú váhu. 
Ľudia tu vedia aj momenty ticha využiť 
na skvelú zábavu.
Čo by si sa chcel v parlamente naučiť? 
Ako komunikovať, správne namotivo-
vať a viesť tím mladých ľudí a taktiež 
by som sa rád priučil schopnosti orga-
nizovať väčšie akcie.
Na akú parlamenťácku akciu sa tešíš 
najviac? 
Každá akcia, ktorá je v pláne má svoje 
čaro, takže je ťažké odpovedať. Keby 
nebola pandémia, uvítal by som štu-
dentský festival, ale myslím si, že ples 
bude tiež skvelý zážitok. 
Čo by si chcel ísť v budúcnosti študovať?
Študovať by som chcel na škole s eko-
nomickým zameraním, ale ako moju 
prácu by som bol radšej keby si zará-
bam tým čo ma baví a to je hudba. Ale 
ak by hudba nevyšla, chcel by som byť 
manažér športového klubu.

Lívia Valovičová, Súkromná stredná 
odborná škola podnikania Senica

Ako sa ty cítiš v našom kolektíve?
Skvelo, som strašne rada, že som do-
stala taký zlatý kolektív, s ktorým si 
rozumiem a chápe môj humor. To je 
doslova dar, keď mi do života vstúpi 
niekto, kto chápe môj humor. Nestá-
va sa to často a o to viac si to cením.
Na akú parlamenťácku akciu sa tešíš 
najviac? 
Nezažila som ich ešte veľa tento rok, 
ale jednoznačne najviac “fella akcia” je 
stmelovačka-prespávačka. Vďaka nej 
som spoznala viac ľudí okolo mňa v 
parlamente a som za to vďačná. 
Čo by si chcela ísť v budúcnosti študo-
vať?
Ako malá som túžila byť učiteľkou 
medzi deťmi, postupom času sa mi 
narodil menší brat a chuť do toho ma 
prešla ihneď. Avšak u nás na dedine je 
taký klub pre deti, kam chodím veľmi 
rada pomáhať, vďaka nemu som aj 
urobila talentovky na pedagogickú, 
pretože som bola pevne rozhodnutá, 
že navzdory prekážkam si svoj detský 
sen splním. A hľa, skončila som v Se-
nici na odbore podnikania, čo neľutu-

jem. Po strednej však plánujem ísť na 
výšku, počas ktorej si budem budovať 
pomaly budúcnosť a život, po ktorom 
tak túžim. Ale čím budem o pár rokov, 
je vo hviezdach.

Dorota Lichancová, Obchodná aka-
démia Senica

Ako sa zatiaľ cítiš v našom kolektíve?
Veľmi príjemne. Keďže som prvý rok 
na strednej škole, všetko je tu pre 
mňa nové. Vďaka študentskému par-
lamentu som spoznala milých ľudí, 
ktorí mi pomáhajú lepšie sa začleniť 
do kolektívu a aj so školou. Teším sa, 
čo všetko spolu ešte podnikneme.
Čo by si sa chcela v parlamente naučiť? 
Určite pracovať s ľuďmi. S ich rozdiel-
nymi názormi a naučiť sa spoluprá-
cou meniť prostredie, v ktorom žije-
me k lepšiemu.
Na akú parlamenťácku akciu sa tešíš 
najviac? 
Zatiaľ na každej akcii (či to bolo iba 
upratovanie múzea alebo svetlono-
senie) som sa cítila naozaj príjemne 
a uvoľnene a veľmi som si to s pala-
menťákmi užila. Najviac sa mi ale pá-
čila naša parlamenťácka prespávačka, 

kde som lepšie spoznala členov par-
lamentu, preto sa najviac teším na 
ďalšiu našu prespávačku, ak nejaká 
ešte bude.

Natália Svatá, Gymnázium L. Novo-
mestského Senica  

Ako sa zatiaľ cítiš v našom kolektíve?
Veľmi príjemne, všetci sú zhovievaví a 
chápaví. Tým že som tam aj s niekto-
rými spolužiakmi je to ešte lepšie.
Čo by si sa chcela v parlamente naučiť? 
Určite by som si chcela zdokonaliť 
svoje komunikačné schopnosti a viac 
rozvinúť kreatívne myslenie.
Na akú parlamenťácku akciu sa tešíš 
najviac? 
Určite študentský ples.
Čo by si chcela ísť v budúcnosti študo-
vať?
V priebehu niekoľkých rokov sa odpo-
veď na tuto otázku mnohokrát zme-
nila, ale momentálne to je právo.

Zhovárala sa Ema Poláková  
Študentský parlament Senica

Výstava – Pozdrav z Kunovskej priehrady
16. 11. 2021 sme sa v zložení Erik 
Michalička, Lucia Rapáková, Katarí-
na Sadloňová a Katarína Valúchová 
zúčastnili otvorenia výstavy Pozdrav 
z Kunovskej priehrady, ktorej uspo-
riadateľom bola ZŠ Viliama Paulí-
nyho-Tótha. Ide o 32 pohľadníc, na 
ktorých sú vyobrazené vtáčiky žijú-
ce na Vtáčom ostrove na Kunovskej 
priehrade. O ich nafotenie sa posta-
ral profesor zo senického gymnázia, 
pán Svetozár Štefeček.

Ponúkli sme pomoc s prípravou, ale 
aj programom. Naša nesmierne na-
daná speváčka Katarína Sadloňová 
zaspievala krásnu pieseň a podieľali 
sme sa aj pri moderovaní otvorenia 
výstavy. Ak vás motív výstavy zaujal, 
môžete si ju prísť pozrieť do kultúr-
neho domu, kde bude sprístupnená 
až do januára. 

Katarína Valúchová 
Študentský parlament Senica

Ako iste viete, študentský parlament má  kopu nových zanietených členov a nebolo by od veci,  niektorých  
z nich predstaviť a položiť im pár otázok. Ukážem vám, že členom nemusí byť len študent  s politickými  
ambíciami. Každý jeden člen je výnimočný a niečím iným nadaný. A to sa dočítate práve v tomto texte:
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Stáž u podpredsedu Národnej rady SR Gábora Grendela
Spolu s Katarínou Valúchovou sme sa 
v termíne 26. až 29. októbra zúčast-
nili stáže v Národnej rade Slovenskej 
republiky. Ponuku sme dostali od jej 
podpredsedu počas jeho návštevy u 
nás v Študentskom parlamente mesta 
Senica 19. mája. 

Som veľmi vďačná za túto príležitosť 
z viacerých dôvodov. Ako prvý azda 
môžem uviesť čistú zvedavosť. Človek 
je od prírody zvedavý. A najradšej má 
veci, ktoré sú mu neznáme. Ktoré sú 
pred jeho očami prístupné len natoľ-
ko, nakoľko je to potrebné. Parlament 
a fungovanie vecí v ňom som poznala 
doposiaľ len z médií. Stáž mi pomohla 
lepšie nazrieť do jadra miesta, kde to 
všetko vzniká a naberá realitu. Nauči-
la ma chápať, že ľudia, ktorí sedia na 
tých poslaneckých kreslách sú taktiež 
len ľudia. Že majú svoje životy, ktoré 
zasvätili svojej práci. Ľudia, ktorí tak-
tiež majú svoje ideály, svoje túžby a 
želania.  

Počas našej stáže sme sa naučili 
ako parlament funguje. Ako vzni-
kajú zákony, akými procesmi musia 
prechádzať. Ako vyzerá bežný ži-
vot poslanca a jeho asistentov, bez 
ktorých by práca poslancov nebola 
nikdy úplná. Naučili nás, ako na zá-

Ciferný súčet dátumu 1. 10. 2021 je 7, čo je v našich končinách považované za šťastné číslo. 
Odznelo v príhovore našej triednej pani profesorky Mudrochovej a mala pravdu. 1. októbra sa 
uskutočnila veľmi netradičná stužková slávnosť nás, oktavánov. Na naše gymnázium chodíme 
už ôsmy rok, stala sa z nás jedna veľká rodina, a preto sme si nechceli tento významný deň ne-
chať ujsť. Do poslednej chvíle sme sa snažili, aby všetko dobre dopadlo a my sme mohli spomí-
nať na to, ako sme to zvládli, aj napriek všetkým negatívnym správam a neveriacim pohľadom. 
Naša slávnosť sa odohrávala v parku v Smrdákoch, no mali sme všetko, čo na správnej stužkovej 
nesmie chýbať – výzdobu, šaty, obleky, program, dobré jedlo, skvelú náladu, stužky, no najmä 
našich rodičov, profesorov a spolužiakov. Sme radi, že nám všetci pomohli, aby sme sa aspoň 
na chvíľu vrátili do starých čias, kedy sme sa mohli bežne takto stretávať. Jednoznačne budeme 
na tento deň ešte dlho spomínať. Možno budeme pre ostatné triedy inšpiráciou, že sa to aj na-
priek momentálnej situácii dá zorganizovať. Čo viac, možno budeme inšpiráciou aj pre budúce 
ročníky a takéto netradičné stužkové slávnosti sa stanú tradičnými. Koniec-koncov nám však už 
nikto naše prvenstvo nezoberie.                                          Shadije Bordáčová, Gymnázium Senica

Aj napriek nepriaznivej pandemickej 
situácii sa nám podarilo zorganizo-
vať ďalší ročník Dňa študentstva „na 
radnici“. Bol síce trochu iný, ako sme 
boli zvyknutí, no napriek tomu mal 
svoje čaro. Uskutočnil sa v OTP reži-
me a na odlišnom mieste. Tento rok 
sme najlepším študentom plakety a 
diplomy odovzdali v krásnych pries-
toroch Múzea Senica. Celkovo sme 
ocenili dvanásť šikovných študentov 
senických stredných škôl, ktorí svo-
jimi aktivitami inšpirujú svoje okolie 
a reprezentujú naše mesto. (Ich fo-
tografie a charakteristiky ste mohli 
nájsť v predchádzajúcom čísle mest-
ských novín.) 

Pozvanie na našu akciu prijali aj 
predstavitelia mesta Senica na čele 
s primátorom mesta, zástupcovia 
Iuventy a Rady mládeže Trnavského 
kraja. Po slávnostnej ceremónii bola 

pre ocenených pripravená prehliad-
ka múzea a my sme mali priestor na 
diskusiu s našimi hosťami. Celý deň 
vyšiel podľa plánov a sme vďační za 
každého jedného parlamenťáka, kto-
rý pomáhal s prípravou tohto vyda-

Aj tento rok náš študentský parla-
ment pomáhal mestu Senica na 
Martinskom svetlonosení. Presnej-
šie aj s Teens klubom a pod krídla-
mi centra voľného času. Akcia sa 
nemohla konať hromadne, ako po 
minulé roky, ale slovo dalo slovo a 
vznikol nápad presunúť sprievod do 
iného priestoru a pridať nezvyčajné 
svetelné stanovištia. Boli sme pri-
tom, keď prvýkrát nešiel sprievod od 
sochy Ladislava Novomeského na 
Námestie oslobodenia - nová trasa 
smerovala od kúpaliska, po cyklo-
trase, malým okruhom cez sídlisko 
Sotiná. V sobotu 13. 11. 2021 sa náš 
tím 12-tich parlamenťákov, obliekol 
do vlastnoručne maľovaných kos-
týmov (ušila Katka z CVČ!) a rozišli 
sme sa do terénu. Pripravovať cestu 
najmenším, ktorí sa s darovanými 
lampiónmi, či tými prinesenými z 
domu neprestávali čudovať, keď 
pred sedemnástou na trasu vyrazili 
– podliezali svetelnú bránu, vyskú-
šali svetlený slalom, pozerali tieňové 
divadlo, prekonávali svetelné meče, 
lúštili neónový senický erb alebo 
magické čísla. Prekvapenie čakalo 
aj na štarte, a to v podobe svetelnej 
show mažoretiek Spirit z CVČ.  My 
sme si celú akciu, i v chladom počasí, 
veľmi užili a veríme, že sa páčilo aj 
všetkým zúčastneným a že sme po-
mohli.

Zuzana Orgoníková, členka  
Študentského parlamentu Senica 

Lampiónový 
sprievod klade zákonov, môžeme ako obča-

nia písať rôzne administratívne listy 
a tak sa spolupodieľať na vytváraní 
lepšieho štátu. 

Tieto štyri dni, môžem nazvať aj ako 
štúdium v praxi. Hovorí sa, že keď sa 
niečo učíme len teoreticky nikdy to 
v nás neostane príliš dlho, ako keď 
máme možnosť si teóriu vysvetliť 
v praxi. Takýmto spôsobom učenia 
vzniká aj väčšia pravdepodobnosť, 
že sa dané učivo naučíme skôr, po-
chopíme ho a zapamätáme si ho na 
dlhšiu dobu. Jednou z vecí, ktorú 
sme si popredcvičovali bolo kritické 
myslenie. Príležitosť pozerať sa na 
veci aj z iného uhla pohľadu nám 
pomáha lepšie rozlúštiť pozitíva, 
ale aj negatíva danej problematiky. 
Stáž hodnotím ako pozitívnu skú-
senosť a som vďačná za túto príle-
žitosť. 

Lucia Poláková
Študentský parlament Senica

reného dňa. Centrum voľného času 
nevynímajúc. Gratulujeme všetkým 
oceneným študentom a do bud-
úcnosti im prajeme veľa úspechov!

Lucia Rapáková
 Študentský parlament Senica

Deň študentstva 2021

Stužková v parku
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Jednoducho „20“ - časť piata
V piatom pokračovaní histórie senic-
kého študentského parlamentu sa 
dostávame do obdobia rokov  2007 
– 2010. Nadšenie mladých z minulých 
rokov žilo i naďalej. Žezlo predsedu 
preberá na konci roka 2007 v poradí 
tretí líder a zároveň prvá žena v tom-
to kresle, 16-ročná Ivana Bachurová. 
Vtedy úspešná študentka Gymnázia L. 
Novomeského. Rozhľadená, nápaditá, 
samostatná a komunikatívna orga-
nizátorka,  pre vedenie parlamentu 
ako stvorená. Opäť sa potvrdila stará 
pravda, že aký je líder, taký je kolek-
tív. Sama „horela“ a ľahko „zapálila“ 
aj ostatných. Ponechala rozbehnuté 
tradičné podujatia z minulých rokov 
a pridala mnohé nové. Podpredsed-
níčkou sa stala Dominika Kurtová, 
tiež gymnazistka. Skrátka „baby“ na 
čele. A nie hocijaké. Dominika sa na-
vyše stáva aj koordinátorkou Študent-
ských listov a neskôr i predsedníčkou 
študentskej rady na gymnáziu, ktorá 
bola obnovená v roku 2009. Ale po-
poriadku. 

Už v roku 2008 bola vyhlásená nová 
regionálna fotografická súťaž Mládež 
v akcii. Jedným z víťazov sa stal, v ka-
tegórii „voľná téma“, Seničan Andrej 
Sitek. Fotografické súťaže sa vtedy do-
čkali celkovo štyroch ročníkov! Na je-
seň Ivanka prichádza i s ďalšími nový-
mi alebo staronovými aktivitami, ako 
bol Študentský večer ku Dňu štu-
dentstva alebo vianočná zbierka pre 
obyvateľov Zariadenia sociálnych slu-
žieb v Senici Pošli to ďalej. Ďalej tre-
ba spomenúť víťazov ankety Cena 
senickej mládeže v tomto období. V 
roku 2008 sa ním stal guru senických 
výtvarníkov, pán učiteľ  Štefan Orth 
zo ZUŠ. O rok neskôr získal Cenu se-
nickej mládeže s veľkým náskokom 
hlasov Roman Ravas, stredoškolský 
učiteľ  Gymnázia L. Novomeského Se-
nica a v roku 2010 sa držiteľkou Ceny 

senickej mládeže stala prvá (ne)
učiteľka -  Ing. Jarmila Drinková, 
trénerka Hasičského dobrovoľného 
zboru Senica.

Ale späť k parlamentu. Pretože bola 
Iwča aj filmovou, hudobnou či špor-
tovou fanúšičkou, venovala sa s parla-
mentom i týmto oblastiam – bola pri 
zrode filmových večerov v CVČ pre 
mládež, pokračovala s parlamentom 
v tradícii veľkonočných basketba-
lových turnajov, ktoré sa postupom 
rokov zmenili na streetbal, s pridaným 
turnajom vo volejbale. Apropo v roku 
2010 bola jedným z riadne prihláse-
ných družstiev i táto partia: primátor 
mesta Ľ. Parízek, viceprimátor P. Hutta 
a riaditeľ CVČ M. Dudáš. Cveng turna-
ja vyletel vtedy do výšin. Pri športo-
vých podujatiach bol neoceniteľným 
organizátorom člen parlamentu Mar-
tin Mikuš. 

Nielen Domča Kurtová, ale i Iwča Ba-
churová sa v roku 2009 mimoriadne 
zaslúžili o vznik, respektíve obnovu 
ďalšej zo študentských rád – tej na 
gymnáziu! A v priamej úmere s touto 
novinkou, vzniká zásluhou parlamen-
tu a jej koordinátorky Dany Kopeckej 
z CVČ ďalšia – vznik oficiálnej funk-
cie koordinátorky študentskej rady 
na strednej škole. Tou úplne prvou 
sa v roku 2009 stala stredoškolská 
učiteľka gymnázia Mgr. Miroslava 
Gergeľová. Postupne sa tejto funkcie 
roku 2010 zhostili - na SSOŠP Mgr. 
Beatka Fodorová a na SOŠ Mgr. Jar-
mila Michalková. Na „obchodke“ mali 
študentskú  radu v škole po revolúcii 
ako vôbec prví (resp. jej činnosť bola 
z dôb minulých neprerušená!) a ich 
prvou tútorkou bola Mgr. Gabriela 
Vrbovská. Funkcia koordinátora štu-
dentských rád sa stala na stredných 
školách v Senici plne akceptovaná a  
z malej časti i honorovaná. Trúfam, 

si tvrdiť, že sme vtedy boli priekop-
níkmi tejto línie na celom Slovensku. 
V súčasnosti je práca koordinátora 
prvýkrát zakotvená v celoslovenskej 
Koncepcii práce s mládežou.

Vo volebnom období Ivanky pokračo-
vala aktívna spolupráca s Čajovňou 
U sousedú v Kunove, prvé dobro-
voľnícke aktivity v Kunove (príprava 
priestoru na detské ihrisko), v spolu-
práci s MsKS prišla na rad  anketa pre 
mladých „Hlasuj za svoj štýl“. Vznik-
la tiež nová spolupráca so Zariade-
ním sociálnych služieb (zbierka škol-
ských pomôcok, kníh a hračiek pre 
mamičky s deťmi v tomto zariadení, 
čítanie na pokračovanie pre klientov 
zariadenia a pod.). Hm, škoda, že tr-
vala necelé dva roky. Za zmienku stojí 
i dvojročná spolupráca s poslancom 
NR SR Jurajom Horváthom.

Výborným nápadom parlamentu, 
neskôr i „historicky“ potvrdeným, sa 
stalo iniciovanie úplne nového po-
dujatia, nazvaného Svetlonosenie. 
Pri zrode nestál nik iný, ako empatický 
primátor, vizionár Ľubomír Parízek, 
z MsKS Milena Cádrová a parlament. 
Slovo dalo slovo a prvýkrát sa od 
mestského úradu pohol lampiónový 
sprievod! Viac ako 600 ľudí! Naozaj to 
vyšlo! Aj hudobný koncert mladých 
Seničanov na malom námestí z liahne 
CVČ a v štýle Jarka Nohavicu, či Kar-
la Kryla....,  projekcia k histórii z roku 
1989 v realizácii mestského úradu, 
svetielka a lampióny. Podujatie malo 
už vtedy pod krídlami mesto Senica a 
dom kultúry a stalo sa pripomienkou 
20. výročia nežnej revolúcie. Neskôr 
sa akcia mení na počesť patróna Se-
nice, sv. Martina a bola premenovaná 
na Martinské svetlonosenie, ktoré sa 
stalo stabilnou súčasťou mestských 
tradícií a histórie. (Hm, môžeme mať 
trocha nos hore?)

Treba sa zmieniť i o odmene aktív-
nym členom parlamentu vo forme 
nominácie a účasti na Medzinárod-
nom stretnutí mládeže v rakúskom 
Tulne (v rokoch 2008 a 2009 to bola 
Jana Turanská a Lýdia Rosová). O rok 
neskôr bola nadviazaná spolupráca 
so stredoškolskou Študentskou 
úniou Slovenska a s Radou mládeže 
Trnavského kraja a do študentského 
parlamentu prichádzajú ďalší noví či 
budúci ťahúni – Veronika Zlochová, 
Lýdia Rosová, Romana Nošková, Mo-
nika Kolényová. Členkou sa v tomto 
období stala terajšia redaktorka špor-
tových novín TV Markíza (pred tým 
produkčná Telerána) – vtedy pocho-
piteľne študentka OA – Klaudia Kris-
tiníková. O nej viac nabudúce.                                                         

Aj vďaka týmto menovaným a sa-
mozrejme Iwči a Domči, predsedníč-
ky a podpredsedníčky parlamentu, sa 
v roku 2010 konalo na pôde Obchod-
nej akadémie 1. stretnutie študent-
ských rád stredných škôl. Tradícia 
takého stretávania bola až do pandé-
mie v roku 2020 neprerušená, vždy na 
inej škole alebo v DAVe a vždy plná 
výmeny skúseností, inšpirácie, uká-
žok, zaujímavých workshopov a so 
zaujímavými hosťami. Tu sa každý rok 
najviac prejavila spojitosť parlamentu 
s mestom, s vedeniami škôl a koordi-
nátormi ŠR...
Novinkou sa stalo v roku 2010 i zapo-
jenie parlamentu do dobrovoľnícke-
ho projektu SR Tri dni pre hrdinov a 
vyčistil vtedy kilometrovú časť brehov 
Maliny a časť parku.

A čo Študentské listy? Občasník s 
informáciami a zaujímavosťami pre 
mladých i verejnosť, fotografiami, 
vlastnou tvorbou, pozvánkami, hod-
noteniami...? Vychádzajú v rámci Na-
šej Senice a vďaka mestu naďalej,  kaž-
dé dva mesiace a stará sa o ne v tomto 

Ivana Bachurová Dominika Kurtová Tri dni pre hrdinov.



Báseň Márie Bederkovej: VERITAS (Študentské listy č. 2, február 2010)

Tak poď! Nehľadaj, čo v druhých sa skrýva.
Nesnaž sa nájsť ten nový zrod.
Naklam sa tam, kde klamu už je dosť.
Tak to na svete býva.

V silenom úsilí, pravdu tam nenájdeš.
Ani vo víne už jej nie je dosť.
Spasenie sveta? Ale bež!
Nezmeníš dom, kde si len hosť!

Študentské listy - príloha Našej Senice14 Naša Senica

období viac než výborne Dominika 
Kurtová. Najčastejšími prispievateľmi 
boli Janka Turanská, Mária Bederko-
vá, Katka Smíkalová, Miška Vojtková, 
Miro Bachura, Soňa Pláteníková, Ve-
ronika Štefková..., samozrejme Iwča a 
Domča. Dve ukážky z vtedajších listov 
nájdete v tomto ich vydaní.

Čo ďalej? Každoročne sa v rokoch 
2007 - 2010 opakujú tradičné Dni 
študentstva na radnici, pokračovali 
i stretnutia a návštevy na niektorých 
ministerstvách SR v Bratislave. A vééľ-
mi pomaly sa na jeseň 2010 schyľova-
lo k začatiu ďalšej tradície – Študent-
ského plesu. Stále ešte pod vedením 
neúnavnej predsedníčky Ivanky Ba-
churovej, ktorá v plynutí rokov dospe-
la do role maturantky. Ten úplne prvý 
ples mal termín 5. marca 2011. Bol to 
vtedy výborný nápad a má za sebou 
10-ročnú históriu! Ale to už je iná ka-
pitola, o ktorej viac v budúcej rubrike 
ďalších Študentských listov. 

A bodka na záver: Ing. Ivana Tkačen-
ková-Bachurová získala počas svojho 
parlamenťáckeho pôsobenia, v roku 
2010 Ocenenie primátora mesta za 
vynikajúce študijné výsledky a mi-
moriadnu mimoškolskú činnosť a v 

tom istom roku získala aj titul Animá-
tor roka Trnavského kraja v kategó-
rii animátor - junior. Blahoželáme!

Ivanku Tkačenkovú Bachurovú sme 
mali nedávno na telefóne a opýtali 
sme sa jej:

Ivi, keď si si tieto riadky prebehla očami, 
čo ti najviac utkvelo v pamäti? Môžeš 
pokojne spomenúť aj pikošky zo záku-
lisia.
Najviac asi prvý študentský ples, keď-
že to bola veľká akcia. Nebolo úplne 
jasné, čo si o tom budú senickí mlá-
dežníci myslieť, veľa vecí sme riešili 
„lowcostovo“, keďže novinky nesú 
väčšie riziko neúspechu, čiže si pa-
mätám na takú tú smiešnu tombolu 
plnú vecí, čo nikto reálne nechce, ale 
publikum pobaví. Viete, také tie veci 
ako „Prelet nad Alpami“ a dostanete 
štyri Alpy z drogérie. No. Taká bola 
doba. Veľmi nám však s prípravou po-
mohli Hlbočania zo združenia Hlboké 
a mládež, ktorí predsa len s organizá-
ciou legendárneho retra mali už vtedy 
veľké skúsenosti a tak to aj vďaka nim 
šlo akosi od ruky. Z pikošiek si veľa ne-
pamätám, keďže mám pamäť akvári-
ovej rybičky, ale spomínam si, že prvý 
študentský ples bol striktne nealko a 

vymysleli sme na ňom atrakciu zvanú 
Nealko kokteil bar, za čo sa mi kama-
ráti ešte roky smiali. Dokonca mi da-
rovali akvárium s rybičkou, ktorej dali 
meno Nealko Kokteil Bar – v skratke 
NKB. Z iných aktivít parlamentu ešte s 
láskou spomínam napríklad na Veľko-
nočné basketbalové turnaje. Tam sme 
tiež istú dobu v rámci šetrenia ako 
prvú cenu odovzdávali víťazný pohár 
v podobe zaváraninového pohára, 
ktoré som kradla mame z pivnice. 

Na čo alebo na koho sme tu nebodaj 
zabudli?
Spomínala som už, že mám pamäť 
akváriovej rybičky? 

Prijmeš pozvanie na 20. výročie vzniku 
študentského parlamentu?
Uff, ťažko predvídať. Najmä budúc- 
nosť. Ale vynasnažím sa.

Čo v súčasnej dobe robíš, čo si vyštu-
dovala a aké máš plány do najbližšej 
budúcnosti? 
Vyštudovala som finančnú matema-
tiku a momentálne pracujem v Ná-
rodnej banke Slovenska, kde z pozí-
cie inšpektora dohľadu posudzujem 
štatistické modely veľkých bánk. Viac 
ma nenúťte k tomu povedať, lebo by 

hrozilo, že čitateľ zaspí a ak nezaspí, 
tak zhodnotí, že aj tak mu matemati-
ka nikdy nešla a nebavila ho. Ale je to 
zaujímavá práca, aj keď mi to možno 
neuveríte. Moje najbližšie plány do 
budúcnosti sú trocha súkromnejšie-
ho charakteru, keďže idem podporiť 
demografickú krivku, aby mal na 
tie dôchodky kto robiť. A potom sa 
uvidí. Našťastie žijeme v dobe plnej 
rôznych možností, takže možno k 
ďalšiemu jubileu parlamentu už bu-
dem odpovedať na otázky spod pal-
my niekde v Karibiku, kde si otvorím 
cukráreň.
 
(smiech) Odpovede presne v tvojom 
duchu, Ivi. A ten obrat s „rybičkou“! 
Mňam. Veľmi pekne ti ďakujeme za 
tvoj čas. Naozaj si patrila a patríš k 
výrazným osobnostiam mládeže v 
Senici, priniesla si vtedy nový vietor, 
nové názory, iný pohľad na vec. Mala 
si nadhľad, mala si energiu a ťahala si 
ostatných. Tak nech ti energia vydrží i 
počas ďalších dní a rokov. Ďakujeme. 
A držíme tebe i Peťovi päste, aby tá 
demografická krivka čo najskôr stúpla! 
Čo tak kočík pre dvojičky? 

Zhovárala sa a piatu časť spomienok 
pripravila Dana Kopecká

Úryvok z článku Ivany Bachurovej k vzniku filmových večerov pre mládež v 
CVČ a o jej pocitoch (Študentské listy č. 1, január 2009):

„V sobotu večer...“
 V sobotu večer chodia do krčmy len 
blbci. Ozajstní frajeri idú najprv do 
kina. Táto predstava je pre mňa skôr 
len predstava ideálneho mladého 
človeka, ktorý rozvíja svoju osob-
nosť čítaním, organizovanými dis-
kusiami, alebo napríklad pozeraním 
filmu. Zaujíma ho kým bol, kým je a 
kým bude...

„...každú druhú sobotu jeden film. 
Tútor Milan, nám dá k nemu zau-
jímavé informácie. Nijaké nudné 
príhovory plné somarín, ani žiadne 
dezduché sledovanie obyčajného 
filmu a poďho do krčmy. Naopak. 

Z toho, čo pozeráme občas i husia 
koža naskakuje a rozum sa pozasta-
vuje... Po filme nasleduje diskusia 
plná názorov a postrehov. Po nich 
väčšinou nastáva nával pocitov, 
ktoré menia pohľad na svet okolo 
nás. Diskusie mi občas pripomínajú 
míting profesionálnych filmových 
kritikov a to sa mi neskutočne páči. 
Chodím tam rada. Je to zaujímavé 
spestrenie obyčajného života, pl-
ného obyčajného zmýšľania oby-
čajných ľudí. Veď neobyčajnosť je 
nádherná. Príďte a zistíte, že ak vám 
berú lož, treba si ju nechať vziať - to 
som si požičala z nášho plagátu na 
filmový večer. 

UKÁŽKY Z TVORBY zo Študentských listov z rokov 2007 a 2010
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Stalo sa peknou tradíciou, že deti vo výtvarnej 
súťaži Zvieratká v našich lesoch stvárňujú formou 
výtvarných prác svoj vzťah k prírode a voľne žij-
úcej zveri. Prezentácia týchto prác sa následne 
organizuje počas poľovníckej výstavy trofejí rati-
covej zveri ulovenej v revíre okresov Myjava a Se-
nica. Kvôli  súčasnej „kovidovej“ situácii sa výstava 
trofejí neuskutočnila, ale napriek tomu sa prírod-
nou tematikou deti v rámci výtvarnej výchovy 
zapodievali. Z iniciatívy Spoločného školského 
úradu v Senici, Europe Direct Senica a Regionál-
nej organizácie Slovenského poľovníckeho zväzu 
bola i tento rok vyhlásená súťaž o najlepšie vý-
tvarné práce s tematikou prírody a voľne žijúcej 
zveri. Odborná porota pod vedením umelca a pe-
dagóga ZUŠ Štefana Ortha posudzovala celkom 
160 prác. „Je obdivuhodné, ako verne dokážu 
deti stvárniť svoje predstavy a vzťah k prírode. 
O to bolo rozhodovanie poroty obťažnejšie. Do-
volím si vysloviť presvedčenie, že takáto činnosť 
posilní kladný vzťah mladej generácie k našej 
krásnej prírode“, vyjadril sa k súťaži Jaromír Plá-
teník za RgO SPZ.

V každej kategórii bolo ocenených tri až sedem 
najlepších prác. Vzhľadom na už spomínanú „ko-
vidovú“ situáciu nie je možné tieto výtvarné diel-
ka predstaviť komplexne verejnosti a pred zrakmi 
rodičov alebo starých rodičov odovzdávať diplo-
my a víťazné ceny tak, ako sa to uskutočňovalo 

po minulé roky. Ceny však boli víťazom doručené 
osobne a pevne veríme, že ich veľmi potešili a mo-
tivovali k ďalším výtvarným úspechom.

Poďakovanie za túto úspešnú akciu patrí všetkým, 
ktorí sa do výtvarnej súťaže zapojili. Patria sem 
predovšetkým tvorcovia výtvarných prác, ale tiež 
nesmieme zabudnúť na prácu a motiváciu pe-
dagógov. Poďakovanie patrí tiež členom poroty 
a spoluorganizátorom zo školského úradu pod 
vedením Martina Dudáša, Alexandre Berecovej z 
Europe Direct Senica a Regionálnej organizácii SPZ 
so sídlom v Senici. 

Ocenení: Kategória deti predškolského veku - Kra-
lovičová Hanka (Materská škola Čáry), Jakub Janák 
(Materská škola Cerová), Alžbeta Hrušková (Ma-
terská škola Moravský svätý Ján), Michaela Iršová 
(Materská škola Častkov); Kategória 1. - 4. ročník ZŠ 
- Miriam Kalková (ZŠ Sobotište), Kristína Drahošová 
(ZŠ Hradište pod Vrátnom), Sofia Geržová (ZŠ Ko-
menského), Leona Hromková (ZŠ Smrdáky), Oliver 
Ambra (ZŠ V. P. Tótha Senica), Eliška Mikulíčková 
(ZŠ V. P. Tótha Senica), Samuel Bôrik (ZŠ V. P. Tótha 
Senica); Kategória 5. - 9. ročník ZŠ -  Nelly Režná-
ková (ZŠ J.Mudrocha Senica), Michaela Ivanová (ZŠ 
Sobotište), Miroslava Pavesková (ZŠ V.P.Tótha Seni-
ca); Kategória ZUŠ  - 1. stupeň a 2. stupeň - Ctibor 
Krušinský (ZUŠ Senica), Bibiána Blažeková (ZUŠ Se-
nica), Ester Sára Manďáková (ZUŠ Senica), Róbert 
Morávek (ZUŠ Senica), Teodor Samek (ZUŠ Senica).

Europe Direct Senica
Foto: ED Senica, Štefa Orth

Ako verne dokážu deti stvárniť svoje 
predstavy a vzťah k prírode...

 

Čo nové v EÚ?
• Viac ako 290 miliónov eur na projekty v ob-
lasti prírody, životného prostredia a klímy

Komisia schválila investičný balík vo výške viac ako 
290 miliónov eur na 132 nových projektov v rám-
ci Programu LIFE pre životné prostredie a ochra-
nu klímy. Tieto finančné prostriedky EÚ prispejú 
k celkovej investícii vo výške 562 miliónov eur s 
projektmi v takmer všetkých členských štátoch. 
Nové projekty v rámci programu LIFE pomôžu Eu-
rópe stať sa klimaticky neutrálnym kontinentom 
do roku 2050, nasmerovať biodiverzitu Európy na 
cestu obnovy do roku 2030 a prispieť k realizácii 
plánu zelenej obnovy EÚ po pandémii COVID-19. 
Ide o prvú sériu projektov vybraných v novom 
programovom období 2021 – 2027, v ktorom sa 
financovanie zvyšuje takmer o 60 %. V rámci tohto 
nového balíka Komisia vyčlenila približne 223 mi-
liónov eur na projekty zamerané na životné pro-
stredie a efektívne využívanie zdrojov, prírodu a 
biodiverzitu, ako aj správu a informovanie v oblasti 
životného prostredia.

• Vladimír Šucha novým vedúcim Zastúpenia EK 
v Bratislave

Vladimír Šucha bol vymenovaný za vedúceho Za-
stúpenia Európskej komisie v Bratislave a do funkcie 
nastúpi 1. januára 2022. V tejto funkcii bude vystu-
povať ako oficiálny zástupca Európskej komisie na 
Slovensku pod politickým vedením predsedníčky Eu-
rópskej komisie Ursuly von der Leyen. Vladimír Šucha 
má rozsiahle skúsenosti v oblasti vrcholového manaž-
mentu a vyzná sa aj v problematike celej rady politík 
EÚ. Vďaka svojim skúsenostiam a dlhoročnej praxi v 
európskej a slovenskej diplomacii má najlepšie pred-
poklady na efektívne riadenie kľúčových politických 
vzťahov, ako aj na úlohy vedúceho zastúpenia súvi-
siace s komunikáciou a strategickou koordináciou.  
            Zdroj: Zastúpenie EK na Slovensku

Počuli ste niekedy o Vianočnom polienku „Tió de 
Nadal“, ktoré je počas Vianoc vo väčšine domác-
nostiach Katalánska a Argónska? Alebo o tom, že v 
Grécku okrem stromčekov rozsvecujú lode? Každý 
rok sa tešíme vo vianočnom období z krásneho 
projektu s názvom European Christmas Tree – De-
coration Exchange. Cieľom projektu je výmena vi-
anočných dekorácií medzi deťmi po celej Európe. 
Tento rok sa Europe Direct Senica v spolupráci so 
základnou školou Smrdáky podarilo vytvoriť via-
nočné ozdoby, ktoré pocestujú až do 29 rôznych 
európskych škôl. Vo vianočnej obálke za hranicami 
Slovenska sa tak deti budú môcť dozvedieť o tom 

čo je pre našu krajinu typické a čo v našich tradíci-
ách nesmie chýbať. Do projektu sa spolu zapojilo až 
291 škôl z 19 krajín v celej Európe.

Alexandra Berecová, Europe Direct Senica

Vianočná výmena naprieč Európou

Jeden z ocenených - 
Róbert Morávek.
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Senická ZUŠ-ka oslavuje sedemdesiatku: 
Učitelia museli liezť von oknom. V začiatkoch ZUŠ-ka bojovala s priestormi

V roku 1951 do Senice prišiel krajský inšpektor La-
dislav Hrdina. Jeho úlohou bolo iniciovať založenie 
hudobnej školy všade tam, kde bol aspoň jeden 
kvalifikovaný učiteľ. V Senici našťastie žila čerstvá ab-
solventka konzervatória Viera Tauchmannová, po vy-
daji Viera Pihorňová. Jej, aj jej rodičom sa myšlienka 
pozdávala a pán Tauchmann pomohol zohnať vhod-
né priestory. Až potom dostala škola „zelenú“ od 
Mestského národného výboru. Prví žiaci v roku 1951 
chodili do dvoch tried vtedajšej dievčenskej školy a 
jednej triedy v sokolovni. 

Nová Hudobná škola bola maličká aj čo do personál-
neho obsadenia. Riaditeľkou sa stala Viera Tauchma-
nnová, ktorá aj vyučovala hru na klavír. Pedagogický 
zbor tvorili klaviristka Alžbeta Konková a Josef Ko-
pasz, primáš rómskej cimbálovky. „V prvom roku 
boli prijatí všetci žiaci, ktorí sa prihlásili, väčšinou 
išlo o deti, ktorí už predtým súkromne chodili k pani 
Konkovej a pánovi Kopaszovi,“ pátra v pamäti Viera 
Pihorňová. 

Za zápisné v 50. rokoch rodičia platili desať korún 
československých, mesačné školné bolo tridsať kor-
ún. Prví absolventi školu opustili v školskom roku 
1953/1954. Boli dvaja - Marta Vadovičová a Emil 
Droba. V nasledujúcich rokoch absolventov, rovnako 
ako pedagógov, pribúdalo. Priemerne školu ročne 
opúšťalo pätnásť absolventov. Do učiteľského zboru 
pribudli mená ako Alžbeta Čekanová, František Repa, 
Alžbeta Konková, Margita Bernhauserová, Irma Kor-
manová, Miroslav Dvoran a ďalší. 

Už v prvej desaťročnici existencie sa škola niekoľko-
krát sťahovala. Po požiari jednej z budov, kde sídli-
la, sa triedy museli presťahovať do zadného traktu 
vtedajšej budovy gymnázia (v centre mesta), kde sa 
nachádzal byt jedného z tamojších učiteľov. „Ško-
lu neuvítal, a tak nám pripravoval rôzne nemilé 
prekvapenia. Pustil silno rádio a išiel preč, inoke-
dy zamkol vchod a hudobníci museli odchádzať  
oknom,“ spomína prvá riaditeľka senickej ZUŠ-ky. 

Po období sťahovania nakoniec škola opäť zakotvila 
v priestoroch dievčenskej školy na dnešnej Štefániko-
vej ulici, kde už zostala na dlhšie roky. Napriek tomu, 
že získať kvalifikovaných učiteľov bolo podľa pani Pi-
horňovej výzvou, škola sa postupne rozrastala. V roku 
1962 bola premenovaná na Ľudovú školu umenia, 
o dva roky neskôr k hudobnému odboru pribudol 
výtvarný. Jeho prvou vyučujúcou bola Priska Mar-
kovichová. V 70. rokoch nakrátko vznikli aj tanečný 
a literárno-dramatický odbor, tie boli ale po krátkom 
čase zase zrušené a na ich definitívne zriadenie si tak 
Seničania ešte museli počkať. 

Už od počiatku vedeniu Hudobnej školy šlo nielen o 
to, poskytnúť dychtivým žiakom umelecké vzdelanie, 
ale tiež prispieť ku kultúrnemu životu mesta. Škola 
usporadúvala takzvané interné koncerty pre rodičov, 
i verejné podujatia – v kinosále Kruhy, či sídle OÚNZ 
(dnešná sála „Zetko“). Vlastnú koncertnú sieň vtedy 
ešte nemala. 

Aj za minulého režimu žiaci z ĽŠU vystupovali na rôz-
nych oslavách a výročiach. Zažívali tam ale problé-
my, s ktorými v súčasnosti bojovať nemusia. „Škola 
na tieto príležitosti musela vždy zapožičať nástroj 
a neraz sa im piano vrátilo až za tri dni,“ hovorí  
V. Pihorňová. Napriek tomu, že musela bojovať so 
zháňaním kvalitných pedagógov a ich nedostatoč-
ným finančným ohodnotením, o priestory, i so zosta-
vovaním rozvrhu, ktorý komplikovala dvojzmenná 
výuka na školách, podarilo sa jej vybudovať funguj-
úcu a kvalitnú inštitúciu. 

V 70. rokoch začali pre školu svitať lepšie časy. V roku 
1976 sa presťahovala do budovy starej pošty (pri 
hlavnej senickej križovatke), a zaznamenala príliv 
nových pedagógov, prevažne bývalých absolventov 
školy. 

Mgr. Mirka Gáfriková 
riaditeľka ZUŠ Senica

(Ďakujeme za spoluprácu 
pani Viere Pihorňovej 

a pani Dane Janáčkovej.)

Senickú ZUŠ-ku dnes každý pozná ako veľkú inštitúciu s vlastnou budovou a bohatou ponukou vyučova-
ných predmetov. Je ťažké si predstaviť, že na začiatku všetkého boli tri vyprosené miestnosti a jedna odvážna 
čerstvá absolventka konzervatória. A že niekedy dokonca museli učitelia z práce liezť oknom. Prvý diel série 
článkov k sedemdesiatemu výročiu založenia školy sa venuje obdobiu 50. až 70. rokov minulého storočia.

 

Do 56. ročníka postupovej súťaže neprofesionálnej 
výtvarnej tvorby okresov Senica a Skalica Výtvarná 
Senica sa zapojilo 36 autorov so 115-timi výtvarný-
mi dielami. Zastúpená bola maľba, kresba, grafika, 
priestorová tvorba i experiment. Odborná porota 
v zložení doc. akad. maliar Milan Rašla, Mgr. art. 
Marko Vrzgula a Mgr. art. Peter Žúrek 18. novembra 
2021 odborne posúdila predložené výtvarné práce 
a navrhla organizátorovi udeliť osem cien a sedem 
čestných uznaní. Ocenené a vybrané výtvarné die-

la bude mať verejnosť možnosť vidieť na výstave, 
ktorá bude nainštalovaná v sálach ZOS v Senici od 
21. 1. do 18. 2. 2022. Na slávnostnej vernisáži budú 
vyhlásené výsledky súťaže a odovzdané diplomy a 
ceny najúspešnejším výtvarníkom. Výtvarnú Senicu 
vyhlasuje a organizuje Záhorské osvetové stredis-
ko v Senici, výstavu finančne podporilo Národné 
osvetové centrum v Bratislave, ktoré je jej vyhlaso-
vateľom a odborným garantom.

Jaroslava Slezáková, ZOS Senica

Vo Výtvarnej Senici ocenia pätnásť autorov
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Ako budú fungovať ambulancie na prelome rokov

Literárna Senica nesie odkaz významného sloven-
ského básnika Ladislava Novomeského a patrí me-
dzi celoslovenské autorské literárne súťaže s dlho-
ročnou tradíciou.  „V minulom roku prešlo literárne 
umenie záťažovým testom – a obstálo. A prežila aj 
Literárna Senica, ktorá otvára dvere nastupujúcej 
generácii literárnych autorov. Je tu vďaka všetkým, 
ktorí vykročili na cestu a neprestali tvoriť literárne 
umenie napriek alebo možno práve vďaka všetké-
mu,“ vyjadrila sa Silvia Sameková, riaditeľka Záhor-
skej knižnice. 

Do aktuálneho XXXV. ročníka sa zapojilo 112 auto-
rov, ktorí zaslali 295 prác. Uvedené sumárne čísla 
zodpovedajú minuloročnému záujmu, nastala 
však zmena vo vekovej štruktúre autorov. „Pri 
podrobnejšom pohľade na jednotlivé kategórie 
sme zaznamenali pokles záujmu v I. kategórii 
poézie. Naopak, vzrástol počet autorov i prác v 
III. kategórii prózy,“ upresnila Silvia Sameková.

XXXV. ročník LSLN 2021 sa uzatvoril v stredu 25. no-
vembra. Vyhodnotenie prebiehalo virtuálne, bez 
osobných stretnutí: súťažiaci, porotcovia, organi-
zátori i verejnosť sa  spojili prostredníctvom inter-
netu. Počas dňa sa uskutočnili rozborové semináre, 

ktoré viedli porotcovia. Za poéziu práce hodnotili 
Dana Podracká a Daniel Domorák, prozaickým 
textom sa venovali porotcovia Soňa Uriková a Ma-
rek Vadas. Slávnostné vyhodnotenie a vyhlásenie 
výsledkov XXXV. ročníka odvysielali vo večerných 
hodinách regionálne televízie a streamoval sa na 
YouTube kanáloch Záhorskej knižnice a TV SEN. 
Záznamy zo všetkých podujatí budú zverejnené 
na komunikačných kanáloch Záhorskej knižnice. 

V XXXV. ročníku LSLN 2021 Cenu Predsedu Tr-
navského samosprávneho kraja získala Martina 
Kostolná z Trenčianskych Teplíc, Cenu Literárneho 
informačného centra Ema Jacková z Rimavskej So-
boty. 

Vyhlasovateľmi Literárnej Senice Ladislava No-
vomeského sú okrem Záhorskej knižnice aj Tr-
navský samosprávny kraj, Mesto Senica, Literárne 
informačné centrum v Bratislave a Spoločnosť La-
dislava Novomeského v Bratislave. Ocenené práce 
sú zverejnené v Bulletine ocenených prác. 

Záhorská knižnica Senica 
(Literárnu súťaž  z verejných zdrojov podporil 

Fond na podporu umenia.)

XXXV. ročník Literárnej Senice Ladislava Novomestského 2021: 
Literárna tvorba žije i v ťažších časoch

... takto sa volal projekt, v ktorom dostala naša 
„dvojka“ šijacie stroje na výučbu techniky od Na-
dácie ZSE. Vďaka nim sme sa naučili šiť na super 
šijacích strojoch. Ušili sme si peračníky, tašky. No 
najväčšiu radosť sme mali, keď sme ušili návliečky 
na vankúšiky pre dôchodcov. Vložili sme do nich 
vrecúško s voňavou levanduľou a aj kúsok svojho 
srdiečka. Potom nás zobrala pani učiteľka Hana 
Kalamenová za babičkami do DSS Senica na Šte-
fánikovej ulici. Pani riaditeľka DSS nás zaviedla do 
knižnice, kde už na nás čakali. Povedali sme im, 
ako sme s láskou ušili pre nich vankúšiky, ako nás 
to veľmi bavilo.  Babičky mali veľkú radosť a my 
tiež, boli sme dojatí. Dohodli sme sa, že sa príde-
me za nimi ešte pozrieť a určite im niečo nové uši-
jeme, alebo uštrikujeme. Vidieť vďaku v ich očiach 
je krásny zážitok. stojí za to sa tam vrátiť. 

ZŠ Komenského Senica

Vyšijem si projekt...
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Vianočné drobné pečivo - táto klasika vás nesklame
Za tieto recepty na drobné vianočné pečivo ručíme, máme ich v redakcii odskúšané a patria medzi našich 
každoročných osvedčených favoritov. Recept na chutné, ihneď mäkké medovníčky pochádza zo starej Slo-
venky, linecké koláčiky majú s pridaním citrónovej šťavy nezameniteľnú chuť, vanilkové rožteky sú zasa 
plné chutných orechov a kokosové pusinky z bielkov, ktoré vám ostanú z pečenia lineckého, pripravíte bez 
potreby šľahania nad parou. Tak chutné a veselé! 

500 g hladkej múky
160 g medu
150 g kryštálového cukru
120 g masla
1 kávová lyžička sódy bikarbóny
1 kávová lyžička perníkového korenia
1 kávová lyžička škorice
štipka soli
2 vajcia
žĺtok na potretie

Nad plameňom necháme rozpustiť med, cukor a 
maslo. Múku preosejeme a zmiešame so štipkou 
soli, sódou bikarbónou a korením. Pridáme roz-
pustené suroviny (vlažné) a pridáme vajíčka. Rukou 
vymiesime kompaktné cesto a necháme zabalené v 
potravinárskej fólii odpočívať v komore alebo chlad-
ničke do druhého dňa. 
Cesto rozvaľkáme na 3 – 5 mm hrúbku a formička-
mi vykrajujeme medovníčky. Pečieme na 180 alebo 
200 stupňov (podľa rúry) cca 8 až 10 minút. Ihneď 
po upečení medovníčky potierame žĺtkom, medov-
níčky tak ostanú krásne lesklé.

420 g hladkej múky
štipka soli
250 g masla
140 g práškového cukru
4 žĺtky
2 vanilkové cukre
kôra a šťava z jedného citróna

Najskôr spracujeme sypké suroviny a následne do 
nich pridáme maslo, žĺtka, nastrúhanú kôru a šťavu 
z jedného citróna. Rukou spracujeme kompaktné 
cesto, zabalíme do potravinárskej fólie a necháme 
odpočívať v chladničke do druhého dňa.
Cesto rozvaľkáme na hrúbku približne 3 mm a povy-
krajujeme kolieska. Mali by sme mať rovnaký počet 
plných koliesok a taký istý počet koliesok s otvorom 
(aby bolo po zlepení vidieť džem alebo marmeládu). 
Pečieme pri 180 stupňoch naozaj len pár minút – do 
ružova. Po upečení necháme vychladnúť a na druhý 
deň lepíme vždy koliesko bez výkroja a koliesko s 
otvorom. Na zlepenie použijeme kyselkavejší džem, 
napríklad ríbezľový.

(bez šľahania nad parou)
4 bielky
štipka soli
75 g kryštálového cukru
citrónová šťava
75 g práškového cukru
200 g strúhaného kokosu

Z bielok so soľou ušľaháme tuhý sneh. Pridáme 
kryštálový cukor a citrónovú šťavu. Hmotu ďalej šľa-
háme tak dlho, až sa pekne leskne a cukor sa úplne 
rozpustí.
Práškový cukor premiešame s kokosom a opatrne 
ho po častiach vmiešame do snehovej hmoty. Cel-
kom pridáme toľko kokosu, aby hmota nebola príliš 
riedka, ani príliš hustá a drobivá. Zdobiacom alebo 
mikroténovým vreckom s odstrihnutou špičkou 
navŕšime krúživým pohybom kôpky s priemerom 
cca 3 – 4 centimetre. Prípadne kokosové pusinky 
formujeme dvomi mokrými kávovými lyžičkami. V 
predhriatej rúre sušíme cca 15 min na cca 120 – 150 
stupňoch. Po vychladnutí môžeme dozdobiť čoko-
ládovou polevou.

300 g hladkej múky
štipka soli
200 g masla
1 vanilkový cukor
80 g práškového cukru
180 g pomletých orechov (lieskových alebo vlaš-
ských)
2 žĺtky
práškový a pravý vanilkový cukor na obalenie 

Do preosiatej múky so štipkou soli, práškovým a 
vanilkovým cukrom pridáme zmäknuté maslo a 
dve žĺtka. Rukou spracovávame cesto dovtedy, kým 
nie je pekne kompaktné (na začiatku bude drobivé, 
ale teplom ruky sa pekne spojí). Necháme odležať v 
chlade zabalené vo fólii najlepšie do druhého dňa. 
Potom cesto rozdelíme na štyri rovnaké časti a ru-
kou z neho vyvaľkáme valčeky o priemere asi 3 – 4 

Mäkké medovníčky 

Linecké koláčiky

Kokosové pusinky 

Pravé vanilkové rožteky

centimetre. Tie postupne nakrájame na 1 až 1,5 cen-
timetrové kolieska a v dlaniach opatrne formujeme 
rožteky. Veľmi dobrou pomôckou pri tomto ceste sú 
silikónové pláty s priehlbinkami v tvare rožtekov. Pe-
čieme v predhriatej rúre na 180 stupňov cca 8 minút. 
Ešte teplé rožteky obaľujeme v zmesi práškového a 
vanilkového cukru, poukladáme na studený plech 
alebo tácku a necháme vychladnúť.                        -red-

Koledníci na Záhorí:
 
Máte li co dáci,
nenechte nás stáci,
lebo vašu strešku oškubeme,
a pod nožky si podsteleme.
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SPOMIENKA
Smútime, no necháme ťa 
tíško spať. Čo bolo súde-
né, muselo sa stať...
Dňa 12. decembra 
sme si pripomenuli 10. 
smutné výročie, čo nás 
navždy opustil, milova-
ný manžel, otec a starý 
otec Ján Moravčík.

S láskou a úctou spomína celá rodina.

SPOMIENKA
Odišla tíško, ako odchá-
dza deň a v našich srdci-
ach zostáva spomienka 
len. Čas plynie, bolesť 
trápi teba nám už nik ne-
navráti... 
Dňa 30. januára uplynie 
smutných 20 rokov od 
úmrtia našej mamičky, 
svokry, starenky a prastarenky Alžbety Karlíko-
vej - Malárikovej, rod. Mičovej zo Senice.

S láskou spomínajú syn Pavol s manželkou,  
vnúčatá: Anička, Roman, Zuzka a Dušan s rodi-
nami, pravnučka Lenka s rodinou a ostatná ro-
dina.
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Štefánikova 1408/56, 905 01 Senica, IČO 00 309 974. Vedúca redaktorka Mgr. Tatiana Moravcová (telefón 034/698 7618). 

Uzávierka 20. v každom mesiaci. Povolené pod číslom 1/93 OÚ Senica, Registačné číslo: Ministerstvo kultúry SR EV 3151/09.
Redakcia si vyhradzuje právo príspevky skrátiť, redakčne upraviť alebo aj neuverejniť. Zodpovednosť za obsah zverejnených písomných alebo fotografických materiálov 
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SPOMIENKA
Čas plynie, roky ubiehajú, 
ale spomienky zostávajú.
Dňa 3. januára 2022 
si pripomenie 20. vý-
ročie, čo nás navždy 
opustil náš otec, starec  
Miroslav Nosek zo Se-
nice.
 
Spomína dcéra Miroslava, synovia Rastislav a 
Eduard s rodinami a ostatná rodina.

Autorom knihy o storočnici senického futbalu 
nie je nik iný, ako Jozef Komorný, ktorý je s fut-
balovým klubom v Senici od malička zrastený 
akoby pupočnou šnúrou. V pripravovanej knihe 
podrobne mapuje dejiny futbalu v Senici od 
jeho úplných počiatkov v roku 1921. Publikácia 
obsahuje bohaté množstvo vzácnych fotografií, 
ktorou je napríklad aj úplne prvý snímok senic-
kých futbalistov z roku 1922. 

Vedeli ste napríklad, že prvý futbalový klub  
v Senici mal názov Železná únia? Od prvopo-
čiatkov sa názov klubu niekoľkokrát zmenil,  
v jeho pomenovaní sa objavujú také názvy ako 
ŠK, AC, FC, ale aj Viskóza, Sokol, Iskra, Spartak, 
Slavoj, Tatran, Dimitrov, či Záhoran, až po dneš-
ný FK Senica.

Jozef Komorný, ktorý zhromaždil, vytriedil a 
spísal históriu senického futbalu sa pri tom-
to športe „motá“ prakticky od chlapčenských 
rokov. Ako 27-ročný sa posadil za hlásateľský 
mikrofón na majstrovských zápasoch FK Senica 
a vydržal za ním takmer 30 rokov, pričom mal 
na starosti aj výrobu futbalových spravodajcov 
pred každým majstrovským stretnutím.  „V roku 
1991 prišiel za mnou vtedajší predseda Futba-
lového klubu Imrich Lalák, či by som dokázal v 
krátkom čase napísať knihu k 70. výročiu zalo-
ženia futbalu v Senici. Keďže bolo jej výrobou 
poverené propagačné oddelenie Slovenského 
hodvábu, napokon som súhlasil. Pre krátkosť 
času nebola síce veľká, no štatisticky sa v nej 
dalo nájsť všetko potrebné,“ spomína Jozef 

Komorný, ktorý je stále aktívnym športovým re-
daktorom Záhoráka. 

„Mal som pripravené podklady na knihu aj pri 
80. i 90. výročí futbalu, no klub záujem o vyda-
nie knižky neprejavil. K jubilejnej stovke som 
začal pripravovať materiálys veľkým časovým 
predstihom, nasledovali hodiny rozhovorov 
s hráčskymi i trénerskými legendami - Frid-
richom Huttom, Jánom Baďurom, Alojzom 
Polakovičom, Pavlom Machom a ďalšími, bez 
ktorých by sa kniha v takom rozsahu nedala 
pripraviť, ako aj množstvo hodín hľadania v 
archíve v mestskej knižnici,“ uvádza autor pu-
blikácie. A skutočne len málo chýbalo, aby k 
pripravovanému vydaniu knihy vôbec nedošlo: 
„Ak by nebol záujem zo strany klubu, bol som 
rozhodnutý knihu vytlačiť svojpomocne, ale 
s veľkou pravdepodobnosťou by išlo o jeden 
alebo zopár provizórnych kusov. Som preto 
veľmi rád, že nakoniec sa klub rozhodol knihu 
vydať aj s výraznou pomocou mesta Senica a 
vďaka primátorovi Martinovi Džačovskému. 
Verím, že poteší mnohých priaznivcov senické-
ho futbalu z radov hráčov, funkcionárov i fa- 
núšikov,“ dúfa Jozef Komorný. Kniha o storočni-
ci senického futbalu by mala uzrieť svetlo sveta 
v prvých týždňoch roku 2022. Jej cena sa bude 
pohybovať okolo 20 eur.                                           

-tam-
Foto: redakcia, FK Senica

Kniha ku storočnici senického futbalu 
napokon uzrie svetlo sveta

SPOMIENKA
Čas plynie ako rieky prúd, 
kto ťa mal rád, nemôže 
zabudnúť...

Dňa 28. decembra  uply-
nie piaty rok  od úmrtia 
našej drahej maminky, 
starej mamy a prastarej 
mamy Emílie Vaculovej.

S láskou spomínajú dcéra Jana s rodinou a syn 
Ján s rodinou.
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FK Senica: Po bojovnom výkone dôležitá výhra v Žiari

V prvom polčase sa lepšie prispôsobili 
náročnému, rozmočenému terénu 
domáci futbalisti. Mali viac z hry, ale 
nedostávali sa do šancí. Defenzíva 
Seničanov bola pozorná. Postrážila si 
aj viaceré rohové kopy súpera, avšak 
v 29. minúte predsa len chybovala. 
Lačného zblokovaný pokus musel 
riešiť brankár Ravas, pričom pritom 
nastrelil Šumberovu ruku. Rozhodca 
nariadil prísnu penaltu. Loptu si na 
biely bod postavil kapitán Mazan a 
poslal ju nad brvno Ravasovej brány. 
Tento moment futbalistov Pohronia 
rozhodil, iniciatívu prevzali Seničania, 
no do gólových príležitostí sa ani oni 
nedostávali. Na konci polčasu mal na 
opačnej strane slušnú možnosť Záhu-
menský, keď jeho krížna strela spoza 
šestnástky minula ľavú žrď.

Do druhého polčasu lepšie vstúpili 
domáci. Najprv sa neujala hlavička Lá-
sika a potom po strele Šmatláka loptu 
zblokoval Pavlík tak, že padala pod 
brvno, Ravas ju s problémami vytlačil 
na roh. Zahrmelo napokon na druhej 
strane. Niarchos sa v 55. minúte šikov-

ne preštrikoval dopredu, v súboji je-
den na jedného sa presadil proti Čmo-
všovi a v páde oblúčikom zakončil do 
odkrytej časti bránky ponad márne 
zasahujúceho Slančíka - 0:1. Pohronie 
po góle ešte viac zvýšilo aktivitu. Po 
hodine hry Šmatlák strieľal zvnútra 
šestnástky, ale výborným a pohoto-
vým zákrokom sa prezentoval opäť 
Ravas. Ten likvidoval i ďalšie koncov-
ky Badola či Blahúta, pomohla mu aj 
obrana pri strelách Lačného a Šmatlá-
ka. V 77. minúte sa Badolo pekne ob-
točil okolo Pavlíka, dobre vystrelil, no 
brankár Záhorákov pre zmenu nohou 
vytesnil loptu mimo ľavej žrde. V záve-
re si Senica tesné vedenie postrážila. 
Záhoráci dokázali v posledných troch 
dueloch získať 7 bodov a dva zápasy 
po sebe neinkasovali ani gól.

Ohlasy trénerov:
Pablo Villar (tréner FK Pohronie): 
„Prvý polčas bol vyrovnaný. Bolo to skôr 
o súbojoch i vplyvom mäkkého ihriska. 
Dostali sme výhodu v podobe penalty. 
Ak by sme ju premenili, vývoj zápasu by 
bol určite iný. Žiaľ nedali sme gól. Dru-

hý polčas sme začali hrať ofenzívne, no 
bohužiaľ sme inkasovali z jedinej šance 
súpera. Potom sme všetko vsadili na jed-
nu kartu. Vrhli sme sily dopredu, vypra-
covali si veľa šancí, ale gól sa nám streliť 
nepodarilo.“
Pavel Šustr (tréner FK Senica): „Dôle-
žité bolo, že sme v prvom polčase nein-
kasovali gól z penalty. Chlapcom po-
mohlo, že nemuseli otáčať nepriaznivý 

výsledok. Potom sa nám podarila jedna 
brejková situácia a súper to musel po 
našom góle otvoriť. Črtala sa nám mož-
nosť na ďalšie brejky, ale už sme si šancu 
nevytvorili. Dokázali sme ubrániť väčši-
nu štandardiek domáceho tímu, čo bolo 
tiež kľúčové. Získali sme cenné body. 
Hráči podali bojovný, pracovitý výkon.“

Ivan Tobiáš, foto: Braňo Španka

Zverenci trénera Pavla Šustra sa v tomto kalendárnom roku predstavili poslednýkrát na ihrisku súpera. Na ťaž-
kom teréne v Žiari nad Hronom proti tímu FK Pohronie po kolektívnom výkone dokázali zvíťaziť 1:0 a v tabuľke 
poskočili už na 7. miesto

Zmena vlastníkov FK Senica: Naštartujú novú etapu senického futbalu?
V stredu 1. decembra 2021 došlo k 
zmene vo vlastníckej štruktúre FK 
Senica, informuje klub na svojom 
webom sídle. Novými vlastníkmi ak-
ciovej spoločnosti FK Senica je skupi-
na podnikateľov, ktorí odkúpili všetky 
akcie klubu. Spolu so sto percentami 
akcií noví vlastníci preberajú i záväzky 
voči všetkým veriteľom a po ich kom-
pletnom audite a vyhodnotení príde 
v nasledujúcom období ich postup-
nému vyrovnaniu.

„Dnes už bývalý majiteľ Oldřich 
Duda vlastnil klub od mája 2020, 
kedy odkúpil klub od venezuel-
ských majiteľov a zachránil klub 
od možného úpadku. Za to mu pa-
trí veľká vďaka. K zmene vlastní-
kov prišlo po dlhých rokovaniach 
s účelom ekonomicky, mediálne a 
športovo pomôcť klubu na pozície, 
kam patrí. Oldřich Duda už nebude 
pôsobiť vo vlastníckych ani klubo-
vých štruktúrach. V ďalšom obdo-

bí predstavíme víziu, v ktorej sa 
všetci naši partneri, fanúšikovia, 
hráči, zamestnanci a širšia verej-
nosť dozvie o našich cieľoch na 
nasledujúce obdobie. Veríme, že 
nás čaká svetlá budúcnosť a spolu 
naštartujeme novú etapu senic-
kého futbalu,“ uviedol FK Senica  
v oficiálnom prehlásení.

Zdroj: FK Senica 

 

Silvestrovský beh, ktorý organizuje 
mesto Senica, je súčasťou Moravsko-
-slovenského bežeckého pohára. Isté 
je, že tento rok ho senická radnica 
neuskutoční súťažnou formou ani v 
prípade detských, ani v kategóriách 
dospelých. 36. ročník Silvestrovského 
behu 2021 však určite bude. Podľa 
na konci roka platných protipande-
mických opatrení má organizátor pri-
pravené dva varianty. Ak bude platiť 

lockdown, silvestrovský beh bude zor-
ganizovaný v podobných intenciách 
ako vlani. Bežci sa budú môcť zaregist-
rovať prostredníctvom elektronického 
formulára na webovom sídle mesta 
Senica s tým, že bežci pobežia indivi-
duálne a každý účastník získa účast-
nícku medailu.
Ak budú opatrenia voľnejšie s možno-
sťou zorganizovania takéhoto športo-
vého podujatia s podmienkami, mes-

Silvestrovský beh bude, pripravené sú dva varianty Fungovanie športovísk 
SOLÁRIUM - OTVORENÉ v režime 
OP od 20. 12. 2021 do 23. 12. 2021 
a od 27. 12. do 30. 12. 2021 v čase 
12:00 - 19:30 h.)

ZATVORENÉ SÚ: 
MESTSKÁ PLAVÁREŇ, 
SAUNA, ŠPORTOVÁ HALA, 
ZIMNÝ ŠTADIÓN, TENISOVÁ HALA.  
                    

Zdroj:  rsms.sk 

to pripravuje spoločný nesúťažný beh 
pre zdravie. Pobeží sa po cyklotrase so 
štartom pri kúpalisku smerom Mara-
cane a späť. Aj v tomto prípade každý 
účastník dostane účastnícku medailu 
a občerstvenie. 

Pre presnejšie informácie, sledujte 
Facebook mesta Senica (facebook.
com/senica.sk) a jeho webovú strán-
ku: www.senica.sk.                           -red-
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Uzavreté manželstvá:
Martin Oršulák a Hana Kolínská
Ivan Petrík a Miroslava Buríková
Peter Rozsypal a Mgr. Lucia Slobodová
Jaroslav Duga a Katarína Bilková
František Gozora a Lenka Ostradická

Opustili nás:
Pavel Kukliš, vo veku 87 rokov 
Ing. Pavel Škodáček, vo veku 82 rokov 
Ján Malík, vo veku 68 rokov 
Blažena Marosiová, vo veku 73 rokov 
Ctibor Vlk, vo veku 89 rokov 
Anna Kopálková, vo veku 62 rokov 
Emil Krčma, vo veku 66 rokov 
Emília Bendželová, vo veku 77 rokov 
JUDr. Jozefa Machová, vo veku 87 rokov 
Mária Marťáková, vo veku 87 rokov 
Emília Melichárková, vo veku 78 rokov 
Viera Hladká, vo veku 67 rokov 
Vladimír Hladký, vo veku 70 rokov 
Mária Králiková, vo veku 82 rokov 
Věra Kutálková, vo veku 62 rokov
Mgr. Anna Dúbravcová, vo veku 76 rokov

Spoločenská kronika

PRÁCU HĽADÁ
• Hľadám prácu v SE alebo blízkom okolí v ek., ad-
min., person., dopravnej, market. či inej oblasti, 
bez potreby VP sk. B. Mám 2-ročnú prax. Mojimi 
silnými stránkami sú zodpovednosť, cieľavedo-
mosť a príjemné vystupovanie. Vzdel.: ekon. SŠ 
úplné s maturitou + doplnkové vzdelanie. Kon-
takt: 0949 575 676 alebo sms. Prosím o seriózno-
sť, ďakujem. 

POĎAKOVANIE
• Touto cestou sa chcem poďakovať pani doktorke 
MUDr. Petre Račkovej, za jej profesionálny prístup 
k pacientovi i nad rámec svojich povinností. Počas 
liečby neváha pacienta kontaktovať telefonicky 
a spýtať sa na jeho stav v domácej liečbe, milým 
slovom povzbudiť pacienta i potešiť. Obzvlášť 
v tejto neľahkej dobe je jedným z mála lekárov, 
ktorý sústavne ordinuje, zaujíma sa o stav svojich 
pacientov a nepozerá na čas. Vďaka patrí aj pani 
sestričke Mgr. Martine Halašovej, ktorá napomáha 
pacientom administratívnou i odbornou prácou. 
Taktiež nešetrí milými slovami a úsmevom, čo po-
teší nejedného pacienta.
Vďačím obom za zlepšenie môjho zdravotného 
stavu a následné uzdravenie, za starostlivosť a 
záujem o pacienta. Ďakujem!
                                          Dagmar Ferenčíková, Senica

SPOMIENKA
Život mu nedoprial s nami 
dlhšie byť, no v našich  
srdciach ostáva stále žiť.

Dňa 24. novembra sme 
si pripomenuli nedoži-
tých 81 rokov nášho mi-
lovaného Arnošta Bíbu 
a zároveň 11. decembra 
sme si pripomenuli 5. smutné výročie, čo nás na-
vždy opustil.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.
S úctou a láskou spomínajú synovia Arnošt a Ja-
roslav s rodinami a švagriná Anna.

Čas plynie ako tichej rie-
ky prúd, kto ťa mal rád, 
nedokáže zabudnúť.

Dňa 22. decembra 
uplynie 19 rokov, čo 
nás navždy opustila 
naša milovaná mamin-
ka a starenka Sabína 
Ročáková.
 
Kto ste ju poznali, venujte jej spolu s nami ti-
chú spomienku. S láskou a úctou spomínajú 
dcéry Gita, Milka, syn Janko s rodinou, vnúča-
tá a pravnúčatá.

SPOMIENKA
Bolesťou unavená tíško si 
zaspala, zanechala všet-
kých a všetko, čo si mala 
rada. 
S tichou spomienkou 
ku hrobu chodíme, pri 
plameni sviečok na Teba 
myslíme. Osud Ti nedo-
prial s nami dlhšie byť,  
v našich srdciach budeš navždy žiť.

So smútkom v srdci sme si 12. decembra 2021 
pripomenuli 5. výročie, čo nás opustila manžel-
ka, maminka a babka Anna Ivácková, rod. Jani-
gová.
Za tichú spomienku ďakujeme všetkým, ktorí 
nezabudli a spomínajú s nami.  

SPOMIENKA
Sú spomienky, ktorým 
ani čas nedá zabudnúť.

Dňa 20. decembra uply-
nulo 9 rokov, čo nás na-
vždy opustil náš drahý 
manžel, otec, brat, šva-
gor, krstný otec a dedko 
Ján Peško.

Kto ste ho poznali, venujte mu spolu s nami ti-
chú spomienku. Spomínajú manželka, syn Rob-
ko a dcéra Janka s rodinami.

SPOMIENKA
Už nepočuť po dome ot-
cov a dedkov hlas, už viac 
nepríde medzi nás. Deti, 
vnúčatá a pravnúčatá si 
nepohladí a nepovie im: 
"Moji drahí, mám vás veľ-
mi rád." S kytičkou kvetov 
budeme nad Tvojím hro-
bom stáť a tíško s láskou 
na teba spomínať.

Dňa 7. 1. to bude rok, čo nás navždy opustil 
manžel, otec, dedko a pradedko Miroslav Blaho  
vo veku 71 rokov.

S úctou a láskou spomína manželka, deti, vnúča-
tá, pravnúčatá a celá rodina.

SPOMIENKA
Odišiel, ale v srdci navždy 
zostal.
 
Dňa 6. 12. 2021 sme si 
pripomenuli prvé výro-
čie, čo nás navždy opus-
til náš milovaný Milan 
Vávrik.
 
Spomína manželka, dcé- ry s rodinami, vnúčatá  
s rodinami a ostatná blízka rodina.

SPOMIENKA
Utíchlo srdce, utíchol 
hlas, mal si rád život a 
všetkých nás. Odišiel si 
navždy, túžil si žiť, ale 
osud to zariadil tak, že 
musel si nás tak nečaka-
ne a navždy opustiť. Hoci 
si odišiel a niet ťa medzi 
nami, v našich srdciach 
zostaneš stále s nami...
 
Dňa 2. januára sme si pripomenieme prvé smut-
né výročie, kedy nás navždy opustil milovaný 
manžel, otec, dedo a kamarát Rudolf Lajda.
 
Kto ťa poznal, ten vie, čo sme v tebe stratili...
S láskou a úctou spomína manželka, deti s rodi-
nami a vnúčatá. 

SPOMIENKA
Osud Ti nedoprial s nami 
byť, ale v našich srdciach 
budeš stále žiť.

Prvého októbra uplynul 
smutný rok, kedy nás 
náhle opustila naša dra-
há mama, svokra, babka 
a prababka Magdaléna 
Martišová, rod. Ráčková zo Senice.

S úctou spomínajú dcéra Oľga s manželom, 
vnuk Martin, dcéra Anna s manželom, vnúčatá 
Anička, Roman, Zuzka s rodinami a pravnučka 
Lenka s rodinou. 

SPOMIENKY na vašich blízkych zosnulých môžete 
posielať mailom na adresu: redakcia@senica.sk. 
Alebo ich prineste na informácie Mestského úradu 
Senica (napísaný text a foto).

18 19
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Logotyp - farebné verzie

Na podklade tvorenom žltou korpo-
rátnou farbou je možné použiť druhý 
farebný variant s bielym štvorcom 
v strede.

Na červenom a modrom podklade je 
povolené použiť len biely logotyp.
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Platí od 12. decembra 2021

do 10. decembra 2022
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Opaèný smer https://arriva.sk/trnava/

Infolinka: 0915 733 733, www.arrivatrnava.sk

ARRIVA Trnava, a.s., Nitrianska 5, 917 02 Trnava, Senica

14

13

12

10

9

7

6

5

4

3

1

Tè

od 0�el.stanica0�el.stanica  �  �  �  �  � 

0�eleznièná, ARRIVA

+Technické slu�by  � 

0DEMA  �  �  �  �  �  �  � 

0Gymnázium  �  �  �  � 

0Vajanského, cintorín

0Autobusová stanica

0TESCO  �  �  �  �  �  �  � 

0Poliklinika  �  �  �  �  � 

0Sotinská  �  �  �  �  �  � 

pr 0Sotina0Sotina, Zimný štadión

454

464

474

494

504

514

544

574

584

594

005

2

**

255

265

275

295

305

315

355

385

395

405

415

22

**

336

346

356

376

386

396

436

466

476

486

496

4

357

367

377

397

407

417

487

517

527

537

547

6

3610

3710

3810

4010

4110

4210

4610

4910

5010

5110

5210

8

3612

3712

3812

4012

4112

4212

4612

4912

5012

5112

5212

10

BB

3614

3714

3814

4014

4114

4214

4614

4914

5014

5114

5214

12

* B* B

3615

3715

3815

4015

4115

4215

4615

4915

5015

5115

5215

14

BB

3616

3716

3816

4016

4116

4216

4616

4916

5016

5116

5216

16

* B* B

3617

3717

3817

4017

4117

4217

4617

4917

5017

5117

5217

18

�

19

3618

3718

3818

4018

4118

4218

4618

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

24

**

�

43

3620

3720

3820

4020

4120

4220

4620

4920

5020

5120

5220

20

††

�

14

,,

3620

3720

3820

4020

4120

4220

4620

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

26

* premáva v pracovných dòoch , premáva v sobotu

�

14

nepremáva 24.12.2021

�

43

nepremáva 31.12.2021

x zastávka je iba na znamenie alebo po�iadanie † premáva v nede¾u a v štátom uznaný sviatok

�

19

nepremáva 24.12.2021 a 31.12.2021

B spoj 12, 14, 16, 18 cez prac. dni èaká na zast. �el.stanica na zmeškané vlaky max. 3 min.

Platí od 12. decembra 2021

do 10. decembra 2022

205104  Linka è.4  Sotina-Autobusová stanica-Èáèov

https://arriva.sk/trnava/

Infolinka: 0915 733 733, www.arrivatrnava.sk

ARRIVA Trnava, a.s., Nitrianska 5, 917 02 Trnava, Senica

1

2

3

4

5

6

7

8

9

Tè

od pr'Sotina'Sotina, Zimný štadión

'Sotina, Amfiteáter  � 

'Sadová  �  �  �  �  �  � 

'Autobusová stanica

'Gymnázium  �  �  �  � 

'Tehelná  �  �  �  �  �  � 

'Èáèov, dolný koniec

'Èáèov, kostol  �  �  � 

pr od'Èáèov'Èáèov, horný koniec

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

##

�

10

457

437

427

407

357

317

297

277

257

6

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

##

�

10

157

207

5

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

�  �  �

# premáva v pracovných dòoch | spoj príslušnou zastávkou prechádza

�

10

nepremáva od 23.12.2021 do 7.1.2022,4.2., od 28.2. do 4.3.,14.4.,19.4., od 1.7. do 31.8.,28.10. a 31.10.2022

Linka č.  4    Sotina - Autobusová stanica - Čáčov



MHD Senica - cestovný poriadok platný od 12. 12. 202124 Naša Senica

Platí od 12. decembra 2021

do 10. decembra 2022

205103  Linka è.3  Poliklinika-Autobusová stanica-Èáèov-Autobusová stanica-Poliklinika

https://arriva.sk/trnava/

Infolinka: 0915 733 733, www.arrivatrnava.sk

ARRIVA Trnava, a.s., Nitrianska 5, 917 02 Trnava, Senica

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

3

2

1

Tè

od /Poliklinika/Poliklinika  �  �  �  �  �  �  � 

/TESCO  �  �  �  �  �  �  �  � 

/Autobusová stanica  �  � 

/Hviezdoslavova  �  �  �  � 

/Èáèovská cesta  �  �  �  � 

/   MAHLE  �  �  �  �  �  �  � 

/Èáèov, MŠ  �  �  �  �  �  � 

/   Èáèov, horný koniec

/   Èáèov, kostol  �  �  �  � 

/Èáèov, dolný koniec  � 

/Tehelná  �  �  �  �  �  �  �  � 

/DEMA  �  �  �  �  �  �  �  �  � 

/Priemyselná, mliekareò

/Lipová, IBV  �  �  �  �  �  � 

/Okru�ná  �  �  �  �  �  �  �  � 

/SNP, cintorín  �  �  �  �  � 

/II.ZŠ  �  �  �  �  �  �  �  �  �  � 

/Štefánikova  �  �  �  �  �  � 

/Mestský úrad  �  �  �  �  � 

/Autobusová stanica  �  � 

/TESCO  �  �  �  �  �  �  �  � 

pr /Poliklinika/Poliklinika  �  �  �  �  �  �  � 

**

205

215

245

265

275

285

315

335

345

365

375

395

425

435

455

465

475

515

545

555

1

**

006

016

046

066

076

126

146

156

166

186

196

216

246

256

276

286

296

336

366

376

3

**

207

217

247

267

277

317

337

347

367

377

397

427

437

457

477

487

547

577

587

5

**

358

368

408

428

438

478

498

508

528

538

558

588

598

019

029

039

099

129

139

7

++

�

30

358

368

408

428

438

478

498

508

528

538

558

588

598

019

029

039

079

109

119

45

**

359

369

409

429

439

489

509

519

529

549

559

579

0010

0110

0310

0410

0510

1110

1410

1510

9

**

3510

3610

4010

4210

4310

4710

4910

5010

5210

5310

5510

5810

5910

0111

0211

0311

0911

1211

1311

13

++

�

30

3510

3610

4010

4210

4310

4710

4910

5010

5210

5310

5510

5810

5910

0111

0211

0311

0711

1011

1111

49

**

3511

3611

4011

4211

4311

4811

5011

5111

5211

5411

5511

5711

0012

0112

0312

0412

0512

1112

1412

1512

17

**

3512

3612

4012

4212

4312

4812

5012

5112

5212

5412

5512

5712

0013

0113

0313

0413

0513

1113

1413

1513

21

**

3513

3613

4013

4213

4313

4813

5013

5113

5213

5413

5513

5713

0014

0114

0314

0414

0514

1114

1414

1514

23

**

3514

3614

4014

4214

4314

4814

5014

5114

5214

5414

5514

5714

0015

0115

0315

0415

0515

1115

1415

1515

27

††

�

24

++

3514

3614

4014

4214

4314

4714

4914

5014

5214

5314

5514

5814

5914

0115

0215

0315

0715

1015

1115

55

**

3515

3615

4015

4215

4315

4715

4915

5115

5215

5315

5515

5615

5815

0116

0216

0416

0516

0616

1216

1516

1616

31

**

�

43

3516

3616

4016

4216

4316

4716

4916

5016

5216

5316

5516

5816

5916

0117

0217

0317

0917

1217

1317

35

††

�

24

++

3516

3616

4016

4216

4316

4716

4916

5016

5216

5316

5516

5816

5916

0117

0217

0317

0717

1017

1117

59

**

�

43

5017

5117

5517

5717

5817

0218

0418

0518

0718

0818

1018

1318

1418

1618

1718

1818

2218

2518

2618

39

* premáva v pracovných dòoch + premáva v sobotu

�

30

nepremáva 25.12.2021 a 1.1.2022

�

43

nepremáva 31.12.2021

† premáva v nede¾u a v štátom uznaný sviatok

�

24

nepremáva od 24.12.2021 do 26.12. a 1.1.2022

Linka č. 3  Poliklinika - Autobusová stanica - Čáčov - Autobusová stanica - Poliklinika

Platí od 12. decembra 2021

do 10. decembra 2022

205101  Linka è.1  Autobusová stanica - Poliklinika - Kunov - Vajanského,cintorín - Autobusová stanica

https://arriva.sk/trnava/

Infolinka: 0915 733 733, www.arrivatrnava.sk

ARRIVA Trnava, a.s., Nitrianska 5, 917 02 Trnava, Senica

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

1

Tè

od 1Autobusová stanica1Autobusová stanica  �  � 

1TESCO  �  �  �  �  �  �  �  �  � 

1Poliklinika  �  �  �  �  �  �  �  � 

1Sotinská  �  �  �  �  �  �  �  � 

1Kunov, rázc.  �  �  �  �  �  � 

1Kunov, Jednota  �  �  �  �  � 

1Kunov, IBV  �  �  �  �  �  �  � 

1Agrostav  �  �  �  �  �  �  �  � 

1II.ZŠ  �  �  �  �  �  �  �  �  �  � 

,Brezová  �  �  �  �  �  �  �  �  � 

1Vajanského, cintorín  �  � 

pr 1Autobusová stanica1Autobusová stanica  �  � 

++

207

237

247

257

287

297

307

327

347

357

367

417

3

++

208

238

248

258

288

298

308

328

348

358

368

418

5

††

�

24

--

259

289

299

309

339

349

359

379

399

409

419

469

27

++

2513

2813

2913

3013

3313

3413

3513

3713

3913

4013

4113

4613

11

††

�

24

--

2513

2813

2913

3013

3313

3413

3513

3713

3913

4013

4113

4613

33

++

5513

5813

5913

0014

0314

0414

0514

0714

0914

1014

1114

1614

15

++

�

10

2514

2814

2914

3014

3314

3414

3514

3714

3914

4014

4114

4614

17

++

2515

2815

2915

3015

3315

3415

3515

3715

3915

4015

4115

4615

19

††

�

24

--

2515

2815

2915

3015

3315

3415

3515

3715

3915

4015

4115

4615

37

++

2516

2816

2916

3016

3316

3416

3516

3716

3916

4016

4116

4616

21

++

�

43

2517

2817

2917

3017

3317

3417

3517

3717

3917

4017

4117

4617

23

+ premáva v pracovných dòoch - premáva v sobotu

�

43

nepremáva 31.12.2021

x zastávka je iba na znamenie alebo po�iadanie † premáva v nede¾u a v štátom uznaný sviatok

�

24

nepremáva od 24.12.2021 do 26.12. a 1.1.2022

�

10

nepremáva od 23.12.2021 do 7.1.2022,4.2., od 28.2. do 4.3.,14.4.,19.4., od 1.7. do 31.8.,28.10. a 31.10.2022

Linka č. 1    Autobusová stanica - Poliklinika - Kunov - Vajanského, cintorín - Autobusová stanica

Nové cestovné poriadky platné od 13. decembra 2021 spoločnosť ARRIVA zaviedla aj v rámci liniek prímestskej autobusovej dopravy.  
Platné cestovné poriadky nájdete na stránke dopravcu: arriva.sk/trnava/primestska-doprava/cestovne-poriadky/#primesto-trnava.


